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LOWELL W. BRADFORD CAH

‘tomensiz Delentist
- , P
Consaltant 2'n Fhysical Ecideincs
>

PO 30X 1148
SAN JOSE, CA 95108

REPORT OF EVALUATION
{No. 7182)

Reference Infcrmation

Submitted by: Rose Lynn Mangan

4443 Highway 50 East
Carson City, NV 89703

Re: SIRHAN--RFK EVIDENCE

Source of Material Evaluated

At the regquest of Rose Lynn Mangan, the f
were retrieved frcm the California State Archives

for examination by staff nencer Nancy Zimmerman, w
observed the hardling and exanination of each iten
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The following item was submitted by Ms. M

47 —mmmm———— fired bullet frcm n
52mmm = ———— fired bullet from G
S4-rm - fired bullet frcn W
DB mmmm——m fired bullets, test
75-A-——=—-- portion of a label
fommm————— REVCIVEFR, caliber
Iver Johnson, Cade

7. Box, "Iver Jo...scn" inscribed on tcp

Purpose of the

Evaluaticon

It was regquested that the fired bullets b
determine whether or nct any identification i

visible on the
Itens 1., 2.,

bases or roses of fired bhullet

& 3. 1in Par. II. above.

Auaa Cc ¢

August 5, ¢

ilowiny : tens
nd subaiif.tec

D CLOS 21V

K of Fl

idstein
isel
fired » Wolf

=
0

Q.
o

—
A,
(S1]
Lo
~1
(3]

examnmil e¢. tc¢
script.ons ¢
defin:d as

(&1

’/ " 723-1830

<«08) or
448-7273

11

e

i



IV.

P LT O, W S
3 e,

o 0

It was also requested that the box (Item 7.) be examined
to determine whether or not:

a. the label(Item 75-A) was originally attached to the
box.

b. the gun(Item 6.) fits into the box in such a way as to
account for the impressions and markings in the lid and
rottom of the box.

Results and Conclusions

The examination of the bullets proceeded with the use of
a stereoscopic microscope.

The examination of fired bullet Items 1., 2., & 3. was
thwarted by the presence of a glaze-like coating having the
appearance of grease. The sides of the bullets have a heavy
deposit of a white coating material, which combined with the
glaze obscures the details of land and groove markings. The
surfaces of the bases of Items l.and 2. are covered with so
much of this glaze material that an observation of engravings
is not possible. The base of Item 3. has less glaze and the
letters "IM?" are discernible. The third letter that is
represented by "?" has the appearance of the first half of an
"OII .

The test fired bullets (Item 4.) have the same glazing
and white coating that is present on Items 1., 2., & 3.

The revolver(Item 6.) fits into the box{Item 4.) in a
manner that is consistent with its original containment.

The label(Item 75-A) was originally glued to the end of
the box(Item 7.). The basis for this conclusion is that some
of the glue and paper have remained on the box and a section
of the glue has released from the box. The margin of this
(clease pattern is irregular and constitutes a physical match
between the box and the label.

Disposition of Submitted Material

All of the submitted items were immediately returned by
hand to the respective subnitters at the cenclusion of the
examination of each item.

Como . T

LOWELL W. BRADFORD
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4x4d HLZONAY OU pasu , .
Carson City, Nv. 89703 d O <¥
August 14, 1¢94

To : Lowell Bradford
From : Rose Lynn Mangan
Re : Evaluation Report 47182 Sirhan/XKennedy

This letter will be divided into two parts. Part 1 will address ;-our
report and Part 11 a review of our discussions durlng your e¢xam .-
ation on August 3rd this year.

Part 1

I would like to begin by thanking you for taxing the time from :‘cur
busy schedule to respond to my request to examlne the presert cir-
dition of the bullets in Sirhan/Xennedy.

I received yjour timely report, however I am disturbed to fird 1 1is
incomplete. And I ask that jyou azmend it to include the followilig
information :

I asked you if the bullets examined by you (Peo. 47, 52, 54 ind cne
test bullet from Peo. 55) had this grease on them in 1975, Your re-
sponse was : ''no'".

I also asked if you have ever sez=n grease likxe this on bullets te=-
fore - and again your response wzs : '"nec",

But, more imrortantly, you notifled Nancy Zimelman, the atteadi:p
Arcaivist, tzat : 'I“'s going tc get progressively worse iI taan
stuff isn't removed".

My guestions were intended to establish a given time-frame wlth re-
spect to the grease on the tullets. Additionally, I wanted t> e:tab-
lish in the record a possible derarture from the standard of cale.

At one point you informed me that you have a bullet stored i1 a
plain cardtoard box since 1943 w#aich is in good condition.

I asked Ms.Zimelman for a sample of the grease so we could have It
analyzed - zut she would not rermit Lals.

I wanted to know now it got thnere, when it got there, by whose
order and why? And where is the cdocumentation for this?

Another otservation which snhould be included in your report is "fe
difference in the form of the base of Peo. 54. You informed ne "Ilis

prevented ruch grease : "from getting down in there" (thgs enab. ing
you to reai 2 certionol the engraving still visiole on this oul et)

I wish to state for the record wien Criminalist Alan Gilmore exinin-
ed these oullets cn ¥ar., 11, 12%<: e was a%le to read portilcns «f
the engravings ¢cn all ocullet vaszs ° _nb quastionea ( Peo., 47, .€0.
g2 an: Peoc., I<). These engraivings were ocscured in part by "corics-
ion"., it no time did ¥r. Gilmore ever mantion the presence cf girease



Co . XIA@ ONLY WOIQ used Oy MI'e UlilOre LO aescrioe vne surlace .condlt-
icn of the bullets was "corrosion" in varying degrees. d

My notes were written as Mr. Gllmore dictated his findings of each
bullet examined by him.

Af'ter Aug. 3rd Archive visit - perhaps five days later - I telephon-

ed Mr. Gilmore to notify him of your finding of grease to which Mr.

Gilmore responded that 1t was not at all unusual for examiners to

use wax to hold the bullets in place wshlle tney were Delng examined.
I asked Mr. Gllmore 1f the wax was left on tane Jullets and he respoad-

ed :"no, it comes off very easy".

Tkis is an extremely urgent matter and no time should be lost in
safeguarding this vital evidence. I would like to see the follow-
ing take place :

1 : Weigh all btullets in their present condition (with grease on)
using a standard crime lab scdle.

2 : Remove specimen samples prior to application of a solvent
(your recormendation was Toluene).

5 ¢ One sample to tae California State Archives and one sample to
Sirhan attorney.

4 : Remove grease on a test bullet first to insure against damag-
ing evidence bullets (your suggestion).

S : Remove grease from all bullets.

6 ¢ Re-weigh all bullets.

7 : Compare the present weight of each bullet with its weight ‘in
197S.

In closing, I request you grovice me with an addencdum to your
Evaluation Report #7182 Sirhan/Hennedy which includes the points

I raised on page 1 as thney constltuve valuatle information of your
observations during your Aug. 3rd exzminaticn.

Thank you for your participation.

Sinceprely yours
/ y
L /f,f[/m ik
Rose iynn Mangan

Copy to

Sirhan 3, Sirhan
Adel Sirhan
Lawrence Teeter
John Burns

Alan Gilmore

Paul Schrade

Dr. Philip Melanson
Marilyn Barrett
E2dward Imwinkelreid
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Lowell, you will recall I became very disturoed wnen I say P:o. 47
on Aug 3. I told you it didn't look the Same - something vas wrong.,
And as you recall I left the eXxamining room to g0 to the library
area to bring back the photographns (they were in My purse in the

check-in area), These Were photos of oullets, including Peo., 47 tak-
en by Gillmore on the Mar..11,1994 examination,

When I showed Peo, 47 photo to you - at Some polnt you comnented
(and this is a nearly exact quote) : "I don't know what basis you
have to make such an irrational statement"

For the record - Packet mailings were sent to a number of peoosle,
including pr. Joling on June 29, 1994 - Oy mg. The packet conents
W¥as an outgrowth of my report of the bullet examlnatlions on M.r.1i].
Under section"E"outline in my June 29 report I adiressed my concern
wherein I wrote :"Please examine pg. 24 of Noguchi's Aggogszzieport
under 'Bullet Recovery! wherein Nocuchi describes a ransverse de-
formation' of the Rennedy neck bullst, However, examinatior of tois
bullet (see photograph) does not have thagwf%ban verse deformstion!
but ratherpr apTtears to be a well-shaped bullet, Tnis bullet is cur -
rently housed at the California State Archives at Xoseville, Ca."

Additionally, 2y July 15,1964 letter to Laren Metzer at Arcaivss
cited the description of Peo, 47 as Noguchi descrives it, Pirazraph
4 of my July 15 letter reads :"In discussing witn Gary (m7 son) the
textually explicit descripticn given b7 Dr. Noguchi in his sutHpsy
Report on Sen. Robert Kennedy, wherein nhe descrives 2 'unileteral
transverse deformation! of the neck oullet, Gary lmmediatels silg-
gested the correct angle degrees required for ¢ Trect canotograpynic
results" (please see enclosed copy of this letter). #7 July 15 let-
ter was mailed two weeks before the Aug 3rd Archive visit/exam:nat-
ion and my June ™29 Packe: mailings were sent out more thar cne montp
before (Aug 3rd Archive examination),

The above two citations empnatically demonstrate my alarm of tre
physical difference between feo. 47 (on Mar. 11) and Noguchi's
descriotion. Fortunately, I have the negatives of Peo, 47 taker by
Alan Gilmore during his examination of Sirhan/Kennedy oullets cn
Mar. 11, 1594, (please sce enclosed comparisons).

I should also roint out Attorney Lawrence Teeter came into tae ex-
amining rcom at Archives on ¥ar. 1l to view up close certainf;x- Qo 3
hibits, of which 2eo. 47 was one. Scxme four weeks beflore oursarch-"
ive visit Teetar was interviewed in =z taped recording oy visitiag
journalist Paul Nellen, from damdurg, Germany. In fais interviey
Teeter clearly describves vhat he saw, He stated 2eoc. 47 Z13 not

have that "yniliteprsa] transverse deformation" descrived oy Nogusni.

I now came to thre peint of how to dezl witn this proovlem. And s I
telephoned you %o make one last attempt to have Jou accompany m: to
the Arcaives.

ﬁqu/// fuij/
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I told you I was concerned about ¢t
bullets and I as
1975, I felt fairl
formity of Peo. 47
should be on

¥ certaln you wo
- but more impo
the bullet bases.

But I was not zrepared for jour
ually impossidle to read the ide
Peo., 52,

i
nt

I simply do no: know what to make
3rd from the feo., 47 I saw on ilar.
ke of the finding of grease.

At no time did I think the Archive
tampering. But I do not know about
staff. :

Think back for a moment to the 197
evidence tampering in Sirhan/Xenne
This is important so please follow
live outside ¢ the area I am sure
things for the first time).

ked if you remember examining

"‘//
on tne bases of the

the bullet bases in
uld remember tze distinctive de-
rtantiy - I :mew what engravings

)

he engravings

And I wanted you to examine them.

nding of grezse - making it virt-

ifying markizzs on Peo. 47 ani

of Feo. 47 oeirnz different on Aug
=X~

2¢ nct know what to ma-

1l. And I

Se invoived in obullet
security beyond the

stafl coulld
the level of

L Grand Jury IZnvestigation into
dy exnioits.

the cnaln ¢l events (since you
7ou z2re learming some of these

Sun rumber on Coo 5%

After William Zarper made the discovery of anctzer g
Sirhan evidence envelope containing test bulletz =e ilssued an Affid-
avit of his findings. It was tnis walch Tesultel I the convening
of the Grand Jury Injuiry in 1371,
The foghsAwas claced on storage prcolems abt tn ccunty Clerk's 0OFf-
filce (where the Sirnan exhicits ¥er2 hcused) ani n~2% on waatc raro-
er found (another gun number on the tesc enveloze).
That was .only a smokescreen since Harper nad every rigant to bpe
there (co-counsel George snibley authcrizes Earzer to examine the
exhibits in his letter to the County Clerk).
And here I want to take issue with trze Court OrZer gzoverning the
exhibits post trial, '
On page S015 ¢ 3irhan Triai Transcriprt I found zos following :
" The Court : (Judge Walker)

Are you ccgnizant of the fact I issued an order gcverning tne
exhibits 2
Mr. Cooper : I wasn't aware of '
The Court : I thougnht I wouls maks 7ou aware cf Zt, I gave it to
the clerk. You =2y want to rsa’ is waile you are resting during
the noon hour,

: (¥hereupon an ad journment was %aken unsl 1:45 pem. of

the same day, Wednesiay, Mar 21, 1g6¢g)

But the defense attorneys were not inferrmsd of t-s SUD rosa ses-

sion in Judge
to the above

~ering's chambers cn
¥ay 21 notification,

Fad il peg X

Mzy 16, some days prior
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The May 16, 1969 secret Session governing the disposition of trilal
evidence without the defensels knowledge or participation is an out -
rage, One of the,Tesults of the liay 15 Judge Loring Cour: Orcer was -
the destruction of the celling panels in the pantry of tiie Anbassad
or Hotel as well as the destruction of the door frames and I don't
know how many hundreds of photcgraphe were burned in a hospital in-
cinerator,

It 1s no wonder had the courage to give the negative of Sjec. E..
10 to Dr. Joling In Feb s 1969 to hold onto for "safekeering? You —
know this to bpe absolutely true.

With the passage of time one tends to forget such things as t.ie
wrong gun number on Peo. 55, and the wrong "test" bullet (Peo, 47/
Pecs 52), and the unacceptable omission on Property Reports o.' Dr.
Finkel's identifying mark of an "X" which he placed on the ba: e of
Peo. 52 (which I €idn't stumble across until the partial rele:.se of -
the Ccnfidential 10 Volume Investlgative Report - which was s.aled

frem the pudlic for almost 19 years).

And now grease on the bases of the bullets which made a posit:ve
identification of the bullets impossible. To quote you in the pres-
ence of Teeter and Adel : "there goes 7our evidence - down the drain

Lowell, I'm not trying to put you on tae spot. ind I also know how
Harper was attacked for discovering the wrong number and where it
simp

lead. I simply want an impartial report whicn includes your examin- -
ation 1n 1875 o these bullets, (there was no grease on then at
¥rat time)

Forgive me for making this so lengthy, tut I felt there wis sone in-
formation which could not be separated out,

In closing I again want to thank Jou for your Aug. 3 examinatisn -
and I assure you I will not attempt to involve you in this thaik-

less and depressing case. I am convinced the few _problems I llst-
ed above are nct the result of "blunders" orp "mistakes", -

I suspect this type of thing is all too cormon when the defend int
is without funds.

I have often wondered - was tnas a7y 15 secret Judge Lorinz Cotrt
Order (without the presence or kncwledze of the defense) zovern-
ing the disposition ¢ the evidence designed tc give legitlmacy to
oven destructicn of certain evidence before any apreals were filed?
The defense sncull nave been present to raise an odojection, But, I

~ —_—

find it =ost interesting that no cne even cared,

,{},W _

/;¢f74 Yara 2
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VESTA MINNICK, OFFICIAL COURT REPORTER «“V’//lﬁﬂj / %WW

to take up and that is the matter of conferences in PR

R

the defendant's presence.

*'MR.' COOPER: Yes, your Honor please.

YA Ehis 'time, if your Honor please, I would offer
—— S e

to stipulate-and to have the defendant make a statement
w"’—'—_— ————— e \
agreeing that: -from time to time there are matters that are

/ - e — -

not formal in nature but only informal in character where
ESF- S ey S .

it would be 'helpful both to the Court and counsel for the

T

Proeecution/and Defense to confer from time to time in

the absence of the defendant dxld/Q/d Q ya g/f{ a_
R (an C/

(2535324§;§ee o do that? ijfkﬁ;iff{d\j;ﬂﬂ/

DEF ANT: Yes, I do. .-
o e U dow so1n

C%@JXL TH OURT: <You join in that?

14

MR, HOWARD: I will join.

THE C nything further, gentlemen?

(jﬂAb7! ;ﬁ;. COOPER- ;gere is one other thing, your Honor
please. I think possibly that we should agree in the
record, and I request, and now since the case is now set
for trial for the 7th of January, and as I have read in
the newspaper there is a flu epidemic of an Oriental
origin, I think forythe sake of everyone, so that we will
not have to ask for a continuance, that Mr. Sirhan should
be given a flu shot and I think that the Court should
consent and the defendant.

THE DEFENDANT: Yes, sir.

B f/w//%m%%

Sy 2

=, )
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a fair and acc gate representation of th: original exemplars:

Coes .
(‘_ %i)é COOPER: No, we concede thav 1% 1s hls handwriting,

3 —— e

as you know.

(;D}yiﬂ;ﬂ%. FITTS: All right. WNow, there is another problem

e p,

/

e e e e o eom e oo 0 T T T .

that I'd like to get to with respect tc bLhe medical. ;Q/

It is our intention now to uzll DeWayne WOlfer

T ———— e e e e e

to testify with respect to hig balliq ics comparison. Some

= LR - ) . e

e

of the objects or exhibits that he wiLL 1eed illustrative

— T S
——————— e

of his testimony will not because he 18 being taken

— e —— —— . e

later, will not have adequate foundathn, as I uill uoncede
el Q—— --—.«;- - - -
at this tine.

..’—/_\"“_

MR. COOPER: You mean the surgeon sook it from the

e . e

body and this sort of thing?

i - ————— e e e

MR. FITTS: Well, with resvect to the bullets or

T — e

bullet fragments that came from the alleged vicdms, 1t 18 ¢

our understanding tha. there will bc a stipulation that

Is that rignt? | | |

———— e ¢ -

L4

MR. COOPER: So long as you make that avowal, there

will be no question about that

MR FITTS Fine. Well, we have ciscussed the matter
T ' o :
with Mr. Wolfer as to those envelopes nontaining those

e - . ———— e e

bullets or bullet fragments, he knows where they came from;
p— T : e e,

- o

the envelope will be marked with the nares of the victlms

€
e .-

- g XX o,

.. 2wy o Ym b g ‘ A .
4 7L 386G
(paihomnn ppe? A
/(,// j// /}é/é) Lﬂt,' T d%égz_,az‘ 7(
to whether each pilcture that we prepare Tor the Jury is =

these objects came from the persons whou I say they came from.
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L ! 1 (The following proceedings were had in open
W g | 2 court, within the presence and hearing of the Jury.)
‘ s THE COURT: People vs. Sirhan, let the record

4 show the parties and counsel present, and the jury 1is in

Joi - 5 the Jury box.

i 6 You may proceed, gentlemen.
a9 3. ! v 7 MR. FITTS: De Wayne Wolfer, please.
{ 3 ‘ 8 THE CLERK: You do solemnly swear the testimony you

) 3 are about to give inthe cuase now pending before this Court

L. 10 | shall be the truth, the whole truth and nothing but the
foon truth, so help you God?
I THE WITNESS: I do.

e .13 THE CLERK: Be seated. please.

o 14 State your name, please.

ML 15 THE WITNESS: It is De Wayne A. Wolfer, and that 1is
16 | p-e W-a-y-n-e W-o-l-f-e-r.

ek 44 4]

DE WAYNE A. WOLPZR, i

called as a witness by and on behall of the People, having |
|

20 N |
been first duly sworn, was examinsd and testified as follows!

;
i

DIRECT EXAMINATIOR

| BY MR. FITTS:

Q Your occupation, sir?

A Police Officer for the City of Los Angeles,

assigned to the Scientific Investligatvion Division, Crime

. e Bt Do ST 1 gy
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2 ! Laboratory, where I act as a criminalist -- tle sbucr of |

2 firearms -- and as a ballistics cxpert. !

3 Q What 1is your rank and ¢itle?
Ct ? 4 / A I am a police officer.
- | 3 f Q A sergeant?
v 6 A No, Just a police officer.
: 7 Q Just a police officer.
) 8 If the Court please, if you will b :ar wifa me ,
S ? | I have a number of exhibits which I wish to 1ia 'k ! or

I " ' 10 identification. Initially, I would say, befcr I ore eed
l
11 i

-- and there are a number of these -.- they neve been he

12 subject of conversation with Mr. Cocoer and there 4il . be

13 Stipulationsjoffered with respect to soue of tiese.

H MR. COOPER: That is correct, your Honcr.

|

|
I ! MR. FITTS: First of all, I have an cnvslope wh ch
. |

|

(X contains an expended bullet; may that be markac Perpli's 47(

l .
v , for identification? ( K<’7u04L'JL~£A£t7 !

THE COURT: So marked.

J
B MR. FITT3: May it bve stipulated, ¥.. Coicrer t.-at -

20 -
this expended bullet was removed f{r-.u tno vicinlty of the v

21{ sixth cervical vertebra of Senator nobepy I, wemeny ot L//
| the time of the autopsy which was coocioyned uno 1 hlm? |
MR. COOPER:_ So stipulated. It may be e:ei'ed in
evidence then. -
What 1s that exhibit number again’

THE COURT: 47 is the number I have.

&
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MR. COOPER: Thank you. \)r_}‘ W“Aﬂ,‘

TR L
Ll

2 MR. FITTS: I have a large evidence envelope and,

for the purpose of jdentification, it contalins, in the

RC PN e “V N
()

i It contains two vials containing bullet fraguents.

6 i ' May that be marked as People's next in order,

i

i

{

4 i
upper left-hand corner the designation Item Numbers 26 and 27.

!

|

as People's U487 i

i

THE COURT: In evidence, Mr. Cooper?

i. @ MR. COOPER: I have no objection, your Honor.

|
|
THE COURT: In evidence. |

MR. FITTS: And the next, Mr. Cooper, is a bullet
\__—-—__’ ’-—\——‘—/

|
|
fragment contained with the vials as part of Exnibit 48, {

which was removed from the head of 3enator Rovert F. Kennedy,

: — e
u o T i 1

both during the _course of surgery Dexformrd upon. nim prior

-~

to his death and later upon the autOpsy oerformed subsequenti

3
|

6 | T DI = T T
* to his éath. C Ny v
| - A

e T T T >

MR. COOPER: So stipulated. \
W4xj/¢.ﬂ/1_/}}tﬂ-¢¥' ALl té“/‘f/‘.
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MONTEREY COUNTY 40

MENTAL HEALTH SERVICES

(408) 424-7827. P.O. 80X 2137. 1270 NATIVIDAD RQAD. SALINAS. CALIFORNIA 93901

R.S. FRASER, M.D. TERENCE C. O'MEARA, M,D.
DIRECTOR OF PUBLIC HEAL TH PROGRAM CHIEF
LOCAL MENTAL HEALTH DIRECTOR MENTAL HEALTH SERVICES
June 4, 1971

Rose Lynn Massey =
Research Secrvice

126 West Valley Street

Pasadena, California 91105 -

Re: Your letter of April 21, 1971
Dear Miss Massey:

Having examined Mr., Sirhan on numercus occasions after his arrival or Death Rot )

San Quentin, I did not find him to be mentally 111, There are no grcunds, wha - -
soever, to justify labeling him a "schizophrenic" or "paranoid". Wh:tever emo .onal
problems Mr. Sirhan has does not warrant the diagnosis of psychosis ¢r schizo-

phrenia, During our numerous hours of talk, his behavior remained within the -
normal range; he was adequately oriented and related, in general, as a person 1 .th
superior intelligence. Mr. Sirhan also kept himself in touch with events in ti :
outside world. For instance, he was the first to inform me that Senstor Edwarc
Kennedy had killed his secretary during a drowning incident, for which he

be Conjvijcted,thus becoming a "convict" just as Sirhan; Sirhan hac heard thi .
news item on TV provided for the Death Row inmates.,

It was obvious that political motives, as well as his early life expcriences, v iile
a refugee, were the most powerful influences in his 1life. Unfortunately the cc irt
apparently ignored these, the nost important factors, and handled the case rout - -
inely, assuming or pretending that Sirhan was just a common madman; for such a

routine disposition of cases we have many precedents and it makes a trial comf¢( :t-

ably sirple and predictable for our pitifully antiquated legal systen. -

Following the truth, however, would have required exploring new apprcaches, exj 's=-
ing politically embarrasing facts and, perhaps, something Solomonic in this cur er-
some search for justice. 1In the legal maze our courts suffocate thenselves the e
days; truth, the search for truth no lonper has become the primary ccncern, " .ch-
nical" issues, misuse of laws, following the letter of the law, rather than the
spirit of the law has become the order of the day., A constant search for loop- -
holes in the existing laws i{s increasingly replacing the search for truth in oi *

courts., Sirhan's trial, that I would more properly call Sirhan's circus, illus -

trates such obsolete practices resulting in distortions and an illusion of just ce. -
In this sense, Sirhan too, was a victim of our legal proceedings rather than h: ring

had a fair trial. His trial was lengthy and spent a huge amount of taxpayers'

money but not much else. L]V
e . 7 eyl XNV @ -



Rose Lynn Massey -2- June 4, 1971 0’72/

I would stress also that a psychiatrist used hypnosis during the pre-trial invest-
igation; this was a .use of a powerful method at an improper occasion and time, As
any expert in hypnosis can testify, vou can readily implant ideas in a person's
mind during a trance state. To what extent this was done is difficult to assess;
however, the possibility nevertheless exists that hypnosis was used to influence
his later testimony; hence it should invalidate any testimony of the psychiatrist
who hynnotized him., S{rhan related to me that he has an arnesia for the trance-~
state period, when he was under hypnosis,

Sirhan also told me: "People sometimes saw me react emotionally and mavbe strangely,
I did this, for Instance, when I heard Dr, Diamond testify and say to the court

Just the opposite of what ne told me, He told me: '"What do you care {f I'1ll call
you a schizophrenic for the court, as long as I will get you off, Me and you, we
know that you are not a schizophrenic,"

While I did not find Mr. Sirhan mentally {11, I was aware of the possibility that
he may become i1l while on Death Row., I saw him frequently (once to twice a week
during the Summer and Fall of 1969) in an effort to prevent severe emotional dis-
turbance that could occur as a result of a succession of traumatic experiences, the
most immediate one resulting from being locked up in Death Row in an unusually
1solated fashion, as no other Death Row inmate had ever experienced before him,

I did note, he was losing weight and not eating well, both sipns of depression, I
reported this to the prison Chief Psychiatrist, David G. Schmidt, M,D,, a highly
qualified expert in his fleld. I recall Dr. Schmidt did agree with me that he also
did not see the schizophrenia suppested at the trial, and supporting my suggestion
that more frequent visits by me would be a good preventive measure, You mav recall
that svon after my departure from San Quentin Sirhan refused to eat for a while,
Unfortunately Mr, Park, the Associate Warden in charge of Death Row, had other
ideas with Mr., Sirhan and our preventive psychotherapy sessions came to an abrupt
end. I am including a copy of a letter from Mr, Park that is self-explanatory,

as well as illuminating of the prison administration's attitude towards Mr, Sirhan,

If there are any further questions, please feel free to contact me,
Sincegely,
L

VWSU'\/\
DUARD SIMSON, Ph.D:

Chief Clinical Psychologist
and .
Lecturer, University of California Extension

ES/mp
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To: Dz, D. G. Schmidt ' : Date:  September 24, 1969
Chief Psychiatriost e

File No.: B-21014 —

Subject:  SIREAN, Sirkan Bishera
(Condemncd) —

From: California State Prison, San Quentin 94964

I zo conccracd that Do, Simson appeaxs to beo making —_
a carcer out of gesing SIIUAN. I think contact should

te lizited %o taoae siriclly nccessary to accomplish

the official purna 2 of pcyealatric cxoninotion ahd

skould not te wron v/ in cxcess of the services offered

other Conderucd prigeners.

— T DD 2

JAMES V. L. PARK
Associate Warden

Adninistration —
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QQZ AFFIDAVIT ¢‘6

IN BEHALF OF SIRHAN SIRHAN PRESENTLY SERVING TIME IN SAN QUENTIN PRISON

I, Dr. Eduard Simson, being first duly sworn, depose as follows:

1. I have been a resident of the State of California since
1949. I have lived in Monterey, California for more than five
years.

2. I am now and for approximately seventeen years have been

engaged in the field of clinical psychology and psychotherapy. I was

licensed as a psychologist in the State of California in 1960.

3. My formal academic background includass graduation from
Stanford Universitv (A.B.), a M.A. from New York University, a
M.Psy. from the University of Louisville, a Ph.D. (Magna Cum Laude)
from Heidelberg University, and a Diploma in Community Psychiatry,
State of California Center for Training in Community Psychiatry
and Mental Health Administration in Berkeley. I was Post-Doctoral
Fellow with the Devereux Foundation, and a USPHS-NIMH Post-Doctoral

Feiriow at the University of California, Berkeley.

4. My membership in professional organizations includes:
Fellow-British Royal Society of Health; Fellow-American Society for
Clinical Hypnosis-ERF; Fellow-International Council of Psychologists:
member-American Psychological Association, American and International
Society for Clinical and Experimental Hypnosis, American Association

of Mental Health Acdministrators and American Association of University

Spee HA U B A 4y 33)
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C}fbp( years Chief Clinical Psychologist, Monterey County Mental liealt!

——
5. My practical experience and positions held include fiv

Services; six years, Senior Psychologist, California State Priscn,
San Quentin; four years Chief Psychologist, Hunterdon Mediral Center,

New Jersey; and two years Clinical Psychologist, Alaska Territorial

Department of Health.

6. I have taught Abnormal Psychology and Methods of Psycho -
therapy at the University of California, Santa Cruz Extension Program _
as well as at the University of Hawaii, Hartnell College and Cal .fornia
State University, San Jose (a total ‘of twenty-eight coursesi. I have —
also taught college extension courses for prisoners at Soledad
Correctional Training Facility.

7. During my six years with the San Quentin Prison (two ye:rs
full time, four years part- time), I had an opportunity to study —
thousands of prisoners, including the condemned men on Deat! Row.

For two years I was in charge of San Quentin Prison's psychclogical
testing progranm.

During the summer of 1969, I interviewed and tested extensivzaly
and repeatedly during approximatel; twenty weekly v._its, one —
particular inmate on Death Row, Sirhan Sirhan (accused of killing

Senator Robert F. Kennedy).

8. After my visits with Sirhan were terminated, I found that
Sirhan had repeatedly requested that his family contact me for tha —
specific purpose of reviewing the psychiatric testimony that had
been given at his trial. I reserved my decision to become further
involved in this case until a much later date when I had the chance

-2-



to meet and talk to William W. Harper, a ba.listic's expert and 6;7

5~

me to look further into the psychiatric testimony. I am appalled at

to study the trial transcripts. Mr. Harper's findings encouraged

the conduct of the mental health professionals involved in this

case. It was with some reluctance that I agreed to examine the
transcripts of the trial testimony as given by the psycholcgists

and psychiatrists. I undertook the writing of this affidavit because
I feel that it would be a disservice to the profession of psychology

to let this matter rest without further review.

9. I discussed my findings with the prison's Chief Psychiatrist,
Dr. David G. Schmidt. It was our conclusion that the findings reported
during Sirhan's trial did not match but, in fact, were strictly in
conflict with our findings elicited from Sirhan at San Quentin.
My psychological test findings were strongly in conflict with the
testimony of the trial's main witnesses, Dr. Diamond, Dr. Schorr,
and Dr. Richardson, as well as with the testimony of psychologists
performing "blind analysis" of Sirhan's "raw (test) data."

Nowhere in Sirhan's test responses was I able to find evidence
that he is a "paranoid schizophrenic" or "psychotic" as testified
by the doctors at the trial. My findings were substantiated by
the observations of the Chief Psychiatrist at San Quentin, Dr.
Schmidt, who also did NOT see Sirhan as psychotic or paranoid
schizophrenic.

For instance, the bias and errors of the psychologists,
such as Dr. Schorr, are well illustrated by the fact that his IQ
estimates of Sirhan were significantly lower than those I obtained
at San Quentin. During my testing at San Quentin, Sirhan obtained
the following results on the Wechsler Adult Intelligence Scale:

-3-



AL

Verbal IQ 129 (Very Superior)
Performance IQ 119 (Bright Normal)
Full Scale IQ 127 (Superior)
Dr. Schorr testified that his intelligence testing of Sirian
produced the following, much lower, IQ estimates:
Verbal IQ 109 (Average)
Performance IQ 82 (Dull-Normal)
Full Scale IQ 98 (Average)

From these scores, Dr. Schorr inferred and related to the jury
that, based on his intelligence testing, Sirhan was a schizoph renic.
Actually he was performing below his true intelligence because:

a) he was under stress of beiﬁg imprisoned under very unisual
circumstances,

b) he did not, as an Arab, want to cooperate with a Jewi:h
doctor (doctors) he deeply distrusted.

This deep distrust, NORMAL (under the circumstances) was
interpreted by his doctors as "paranoia", "schizophrenia", or
"psychosis". None of these labels could describe Sirhan's behivicr

on Death Row where I found that his behavior fell well within :he

normal range.

10. The testimony of psychiatrists and psychologists, which
I have carefully studied from trial transcripts, shows signifi -ant
errors, distortions, even probable falsification of facts. Th:2
main reason for these errors rests largely on their belief that
Sirhan killed Robert F. Kennedy. Their approach to examininyg Sirl.an
was highly misguided because of this preconceived notion. Had
they known the ballistics evidence strongly contradicts Sirhan

-4-



naving Killed Robert F. Kennedy, their approach to interpreting

Sirhan's test responses and spontaneous behavior would have been

different. Pp 8063, 8068, 9, 70. 2

11. Assuming that Sirhan killed Robert F. Kennedy, an assump-
tion, the validity of which apparen;ly no one seriously questioned,
the mental health specialists saw their role primarily in proving
what to them was a known fact, rather than in discovering the truth.
Consequently, since their approach was incorrect, they related

erroneous conclusions to the jury.

12. The fact that the doctors examining Sirhan were mostly
Jewish, whom Sirhan, as an Arab, highly distrusted, no psychological
test results or hypnotic experiments conducted by tham could be
expected to yield valid information. The Jewish doctors, personally
involved in the Arab-Jewish crisis, should have disqualified them-
selves. Psychological testing can provide valid information only
when the subject trusts and fully cooperates with a psychologist.
This Sirhan did with me, but, as he revealed to me, not with the
court psychologists. Consequently, with or without hypnosis, the
court psychiatrists and psychologists were NOT in a position to
"unlock" Sirhan's mind. This could cnly be done by & loctor Sirhan
fully trusted. I had become such a doctor for Sirhan. I believe
I was well on my way to accomplishing this task, but could not
complete it because my visits with Sirhan were abruptly terminated
by San Quentin's Associate Warden James Park.

13. The following examples which I discovered in the trial
transcipts serve as illustrations of the many errors and biases of

-5~



the psychologists and psychiatrists. They apparently were unaware of
them because they had pre-judged Sirhan as guilty. 2 z

Dr. Richardson testified that he used his test responses —
alone for reaching his conclusions, yet he also admitted that even
not using tests, the known act of killing the Senator, would have
lec a psychologist to assume he was dealing with a paranoid personality.
Dr. Richardson told the jury (p. 6444) "...there 1s no denying that
the first thing that would pop to mind is a paranoid personality -
to a psychologist... Since we know that assassins far back in the
United States history are peopie who tend to be paranoid people, and
this is what we read in our textbooks, and so the assumption is
paranoid." He also testified (p. 6443) that hearing and reading
in the news media about Sirhan and his presumed killing of Robert
F. Kennedy, before his testing, he was "feeling anger at Mr. Sirhan,
a general feeling of wishing to punish (him)".

A doctor who feels anger at his client and wishes to punish him
is a very poor doctor. His bias becomes an obstacle and he loses the
necessary objectivity needed to arrive at a professional judgement. -
In this case, he is no longer a doctor but an emotional layman and
should decline to give testimony - just as jurors are disqualified
whenever personal reasons interfere with impartial judgement necessary __
for a fair trial. Examinations of such a client should be left to

a more objective, emotionally uninvolved psychologist or psychiatrist.

14. The testimony of Dr. Schorr, the court's major psychologist-
witness, contains many errors. The test responses he claims to have
obtained from Sirhan are much more "sick" than those I obtained and
which others also obtained from Sirhan at San Quentin. For instance,

-6 -
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Dr. Schorr's results from the Minnesota Multiphasic Personality <§Z£?;;)

Inventory, showed marked pathology and paranoia in contrast, the
results of testing with the same test at San Quentin fell within the
normal range. Had Sirhan been truly "schizophrenic", a chronic
condition, he could not have produced normal responses during my
repeated testing of him over a period of several months.

Dr. Schorr testified that Sirhan's MMPI was abnormal and it gave
"...the truth, the whole truth, as Mr. Sirhan sees it and it is not a
distortion due to conscious lying...what follows is valid, whatever
follows is valid." (p. 5561)

This is a drastic overstatement and distortion of facﬁs to the
jury. I have seen thousands of MMPI results of inmates at San Quentin,
where, under my direction, this test was administered once a year to
almost all the prisoners. My conclusion was that the prison population
the MMPI was a near-useless and vossibly an invalid instrument which
I was considering discontihuing altogether. The more intelligent a
person is, the more quickly he learns to provide whatever responses
he believes will be most advantageous to him; that is, he readily
learns to falsify the results. The MMPI as a test has some value
with naive individuals who are not under a specific stress. Dr.
Schorr's testimony, based on the MMPI, was invalid and misleading to

the jury.

15. To illustrate that ti.c tester himself is an important variable
and that he may influence the testing process, Dr. Schorr elicited
twenty-six Rorschach responses from Sirhan (Dr. Schorr tested Sirhan
December 1968, p. 7774}, while another psychologist at the trial,

Dr. Richardson, (Dr. Richardson tested Sirhan August 1968, p. 7764)

elicited sixty-three responses!



16. It was improper and unethical for Dr. Richards>sn to caan je "

his psychological test findings after he read Dr. Schorr's repcrt is
he states he did (pp. 6416, 17, and 6447, 8).

Professionals must work independently in order not :o0 be iifl lencec.
by the bias of colleagues. Dr. Richardson utilized conc.usions ma: e
by Dr. Schorr; at the same time, these psychologists mad: false

statements to the Court, testifying that they worked indc:penden:ly

17. Dr. Schorr gave the "raw data" obtained from tle 10on-
cooperative Sirhan to other psychologists who compounded the eriors
because they lacked the most vital information, the obseiva:ion of
the subject's (Sirhan) behavior during testing. "Blind :nalyses"
are not a valid means of testimony in court nor a valid procedure in
clinical practice. A psychologist should never express ¢n opinion

on a client unless he or she personally examines him.

18. Dr. Seward testified she was asked by Dr. Polleck to co a
"blind analysis" of Dr. Schorr's test materials by Dr. Pcllack. Sh:
acknowledged and testified she used Dr. Schorr's evaluation which 1i; _
an improper procedure:

"... It's the whole a ..tude with which the examiner approaches the
subject who is going to be tested that is important. To get his
cooperation. You can't get any kind of a valid response in IQ inless

you are sure that your subject wants to work with you; that he is —

doing the best he can." (p. 7282)

Sirhan told me that he never gave such cooperation to his Jewish
psychiatrists and psychologists either before or during the triel.
This renders their test findings, hypnotic experiments ard psycliatric
interview material invalid. This misleading information should not have-

-8-
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been considered valid testimony at the trial. 2 3 /

19, In contrast to the psychiatrists-psychologists team on the
trial there was one psychologist, Dr. Crain*, who followed the correct
guidelines for mental health professionals; he refused to testify with-
out, himself, seeinyg and examining Sirhan. Dr. William Crain testified
(p. 6636):

"Clinical psychologists particularly do not and I would not have
submitted the report to the Court on the basis of the raw data. I
would have insisted on seeing the defendant."

The Court: "(Dr. Crain) ...has said he couldn't givevan opinion
to the Court based on the tests alone. (p. 6637)." Dr. Crain was the
one psychologist at the trial who did not violate his professional
ethical guidelines.

20, Dr. Diamond testified (pp. 6979 and 6980): "I might say that
I don't wish to give you the impression here that Sirhan is cooperative
in the least. Sirhan never talked to me very much. I don't think he
ever really believed that I was working for the defense despite the
reassurances of his attorneys ... Sirhan represented on my part a
power-struggle with Sirhan in which he is very evidently determined
to let me know, at least supposed, but I was equally determined to the
maximum and I think the scruggle still goes on to this day." (pp. 6979,
80)

From the very beginning Sirhan suspected Dr. Diamond was Jewish
and it was during the sixth visit (out of a total of 8) that Dr. Diamon
confirmed Sirhan's suspicions that Dr. Diamond was indeed Jewish.

Sirhan's reaction is best seen through the .eyes of Dr. Diamond:

*Transcript spelling is "Crain" but the index spells it "Crane".

-9~



Tee. XOX the firxst time [Sirhan] demanded 0 Xnow whe-her i

was Jewish and I told him that I was. Then he wen: into a kind of

tirade about Jews, and he hadn't beern tolé." 2 , z —

"I incorrectly assumed he had been told and he knew, so there was
quite a hassle about this, and I didn't think it proper as a psychiatrif—
that I would be Jewish, but finally reluctantly he agreed to go on."
(pp. 6979, 6980) |

Dr. Diamond testified (at the time of the trial) that his daughter —
granddaughter and his son live in Israel. (p. 7043)

Under these circumstances Dr. Diamond certainly should have

disqualified himself as a witness in Sirhan's trial. It was impossible

for him to remain impartial and objective.

2l. Dr. Seward testified (p. 7270, lines 24, 25) that she did
know the identity of Sirhan; this means her work was not a "blind
analysis" as she claimed and further rules out the necessary objectivit:
She knew the charge was political assassination (p. 7271). She was
aware of Sirhan's identity. Both factors obviously influenced her -
testimony, although she also improperly testified that her findings

were based solely on test materials.,

22. Dr. Richardson's testimony is based on his éssumption that
Sirhan killed Robert F. Kennedy. Without this conjecture which he -
assumed to be the truth, his whole testimony would be without an
anchor-point, without a foundation. While he claimed he based his
statements on psychological tests, his testimony clearly shows it was

-10-~



the preconceived conviction that Sirhan killed Robert F. Kennedy that
molded his testimony; his statements were selected largély to support

that fact.

23. Dr. George DeVos testified about Sirhan, yet he never examine
Sirhan himself. He should never have presented to the court a diagnosi
of "paranoid schizophrenia” (p. 7308) as he did, basing it merely on
opinions and test materials gathered by others, such as Dr.'s Pollack,
Schorr, and Richardson. If a professional expresses a professional
opinion, he must examine the patient himself. Furthermore, his was not
a "blind analysis" for he knew the test materials were frdm Sirhan.

(p. 7328. Lines 1,2,3) Sirhan's name was on the test materials. Dr.
DeVos also testified that the test materials he used as a basis for
his evaluation given to him were incomplete (p. 7320) as indicated by
the fact that he did not receive individual resvonses for his

evaluation.

24. Dr. Marcus testified on the basis of a book "The American
People" by Muzzey (p. 6790, 6792) that Sirhan had underlined two
portions of it dealing with McKinley's assassination. There is an
addition to the printing in someone's handwriting stating "Many more
will come!" The defecnse attorney, Mr. Cooper, made the stipulation
that it was Sirhan's handwriting, although he is not a handwriting
expert. There is no evidence to support this assumption for the
handwriting distinctly differs from the many handwriting samples I

received from Sirhan.

During the coursec of preparing this affidavit, Mr. M. McCowan's
defense investigative file was brought to my attention. Of particular

~11-



interest here was the pedantic collation of Sirhan's books taken bf”
M2Cowan. These books were twenty-nine in number and the list was
given to Sirhan's family. The before-mentioned book is included in
this list. Mr. McCowan describes with great detail "The American
People" by Muzzey. On page 373 over a picture of Ulysses S. Grant

is written "Nuts to myself" twice. This is written with a fuine pen:il
and very lightly. Mr. McCowan concludes his report of this book:

"The writing does not appear to be Sirhan's writing", and Mr. McCow:n
clearly states: "The above concludes the writings in this book". Hcw-

ever, on page 527 there is a very strongly pressued pen underlining

"It was his last public utterance..." And there is a handwritten
additicn: '"Many more will come." This sentence Dr. Marcus quoted ¢t
the trial. If McCowan could sce the very fine writing on p. 373, hcw

could he fail to see the different and heavily underlined notations on
p. 5272 In view of the fact that Mr. McCowan's research 1is so
thorough, I find it incomprchensible that this could have been
overlooked. Sirhan's consistent feelings about strange handwriting in

his notebook and this addition leads me to believe that someone other

than Sirhan underlined and made notes in thls book -- at some date czfter

these books were taken from Sirhan's home.

25. Reading and studying carefu.ily the transcrip. of Sirhan's

trial, there is a dominant impression that the psychiatric-psycholocical—

team, largely made up of Jewisn doctors, pooled their efforts to prcve
that Sirhan, the hated Arab, was guilty and insane, a paranoid
schizophrenic. Subsequent studies I have done 1in a more neutral,
trusting relationship at San Quentin clearly point out the simple

truth: Sirhan 1s not and was never a paranoid schizophrenic. The -“ury

-12~-
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,;y'was fed pooled information, the main author of the defense strategy

being Dr. Diamond. The evidence suggests that Dr. Diamond was wrong,
was not objective enough and was not an impartial searcher for truth

as a psychiatrist in such a grave situation involving a man's 1life

and aeath should be. The testimony that followed, tco often utilized
textbook stereotyped descriptions, rather than the life and personality
of a bright young Arab, Sirhan Sirhan. Sirhan had become the center of
a drama that unfolded slowly, discrediting and embarrassing psychology
and psychiatry as a profession. He was the center of a drama, the

true center of which probably still lies very much concealed and un-
known to the general public. Was he merely a double, a stand-in, sent
there to draw attention? Was he at the scene to replace someone else?
Did he actually kill Robert Kennedy? Whatever the full truth of the
Robert F. Kennedy assassination might be, it still remains locked in

Sirhan's mind and in other, still anonymous minds.

26. Dr. Diamond testified (p. 6848): "(Sirhan) was more than-
willing to communicate to me that he had shot and killed Senator
Kennedy." Sirhan told me that he did not trust Dr. Diamond, that he
was making up stories for him to please and confuse him. (p. 6884)
Dr. Diamond is correct in admitting that Sirhan lied to him and that
it was difficult for him to determine what was truth, what was lie.
Yet he drew conclusions from such material, presenting it as the

full truth.

To illustrate Dr. Diamond's typical tendency to reach beyond his
competence and be an expert also in areas of no expertise, he testified
(p. 6854) "I am somewhat familiar with guns ... this type of revolver
(that Sirhan used) ... never should have been manufactured and all

-13-



avattabie Copies snould pe cestroyed...” A response 0f this type
suggests a lack of objectivity and a desire to prove a preconceived

notion. Dr. Diamond erred in assuming the role of a gun expert. He

——

calls Sirhan "careless" and "irresponsible" (p. 6854) for rnot unloading3

his gun; it could have just been an oversight., 2
q ‘3

27. (p. 6865) Dr. Diamond: "...it was possible for me to pick
up subtle evidence of mental illness." Yet he omitted the source of
the evidence from his testimony. I, in contrast, did not see any

evidence of "mental illness" in Sirhan in my extensive psychological
testing, nor in his spontaneous behavior during the numerous hours we

spent together.

28. (p. 6865) If Dr. Diamond's label for Sirhan, "dementia praecox

was correct, Sirhan would have to be incurabl, insane; that is what
this label means. Sirhan was not "incurably insane", or even "insane"
as I found from my testing and interviews that extended to the summer
of 1969. Dr. Diamond was also wrong testifying that dementia praecox
includes "violent activity of all kinds". 1In fact, such patients are
confused, withdrawn, and regressed but seldom violent. "Whatever
strange behavior I showed in court," Sirhan told me, "was the result
of my outrage over Dr. Diamond's and other doctor's testimony. They
were saying many things about me that were grossly untrue, nor did I
give them my permission to testify in my behalf in court."

A conclusion emerges from the study of court transcripts that
the Sirhan's "notebooks" were modified and changed to support the im-
proper diagnosis of paranoid schizophrenia.. This is an assumption
that should not be ignored.

29. Dr. Diamond is wrong in testifying that the evidence for

-14-
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// Psycnosis was obtained when Sirhan was under hypnosis (p. 6881)93

The fact is, paranoid schizophrenics are almost impossible to hypnotize.
They are too suspicious and do not trust anybody, including friends

and relatives, not to speak of a hypnotist from, for him, the most
hated race. Psychotics in general are among the poorest subjects for
hypnosis. They cannot concentrate, they do not follow instructions

and basically do not trust. Sirhan,'however, was an unusually good

hypnotic subject. Sirhan asked me to hypnotize him, which I did not

do, in order not to contaminate my test findings with fantasties.

e

He himSelf had manufactured a hypno-disk was practicing self-hypnosis

in his Death Row Cell, an activity requiring considerable self-control
which no psychotic has. The fact that Sirhan was easy to hyprotize, as
testified by Dr. Diamond, proves he was not a paranoid schizophrenic
(during ore hypnotic experiment Dr. Diamond made Sirhan jump around, lik
a monkey; only good hypnotic subjects respond so readily to hypnotic

suggestions) .

30. (p. 6907) Dr. Diamond testified: "Schizophrenia (as he
diagnosed Sirhan) is a disease of the mind which is all pervasive."
Admitting this, he presented no evidence, no proof that Sirhan was
totally disorganized, "sick" across the board in his mental function-
ing. Quite to the contrary, numerous witnesses saw him as highly
intelligent and well oriented. The fact that Sirhan's behavior was
quite appropriate to the reality he was in makes his behavior essentiall
normal. Normal behavior is tuned in to reality, is fitting to the
circumstances in which the person finds himself. The "mentally ill"
person does not like his reality and handles 1t by substituting a
world of fantasies; he substitutes his fantasies and wishful thinking

to reality, something he can handle without loss of self-esteem.

-15-
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31. (p. 6914) Dr. Diamond used hypnosis in 6 ses .ons 0. of
8 with Sirhan. What was the purpose of it? To plant <deas in 3irh
mind, ideas that were not there before? To make him a «ept :h: ide
that he killed Robert F. Kennedy? Dr. Diamond's testir vny cer .ainl
suggests this. Dr. Diamond testified (p. 7187) that h¢ could ;ot
guarantee the authenticity of what Sirhan said under hyrnosis. "I
make no claim whatsoever (p. 7188) for hypnosis as indicating the
validity or the truth of a statement. So I can't vouct for the
truth. But it did allow me to obtain a great deal of ¢:ditionel
information ... about Sirhan's feelings." At other tin:s, however,
Dr. Diamond contradicted himself as far as the usefulne ss of

hypnosis is concerned.

When Dr. Diamond was unable to get Sirhan to admit that he wrot
the notebooks, he testified: (p. 6978) "... so I under:ook sor2
experiments on possible hypnotic suggestion." This adnission strong
suggests the possibility of hypnosis being used for implanting

hypothetical ideas in Sirhan's mind, rather than uncove :ing facts.

31. (p. 6916) A lie-detector (polygraph), not hypiosis, saould
have been used in find‘ng out whether Sirhan killed Rob:rt Kennzady.
Why was a lie-detector not used? It shculd have been} 13 1t is much
more reliable than hypnosis which often provided contanr .nated rasult

A polygraph evaluation should have been made askinj a simple

question: "Did you, Sirhan, shoot R.F.K?" This was ne/er done.
Dr. Diamcnd's testimony is wrong, as he states (p. 69161 "I havs
little or no faith in the accuracy (of a lie detector)." The truth

is, the polygraph exceeds in accuracy cerctain techniques, such as
hypnosis that tend to fuse and contaminate experiences from past anc

-16-
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present and also can be influenced significantly by the operator

(hypnotist); it makes a significant difference who the hypnotist is.

A 33

32. (p. 6917) Sodium Amytal interview is also quite harmless

and probably more helpful than hypnosis; unfortunately, it also was
not used to get at the truth. While more appropriate, the risks in-
volved in the use of Sodium Amytal were greatly exaggerated. The
court obviously relied too heavily on Dr. Diamond's testimony, which

was so biased that it should have been discarded in its entirety.

33. The handwriting of Sirhan in his notebooks differ, often
drastically, from the handwriting on numerous test materials I
obtained from Sirhan at San Quentin. Whether someone else wrote
the notebooks or whether theyv were written under some special
influence, such as hypnosis, 1s entirely unsolved. If someone hypnotize
him when the notebooks were written, who was 1t? Unfortunately, the
defense failed to bring in a handwriting expert. No one apparently
asked this very important question at the trial where the professionals
were primarily over-eager to prove that Sirhan was a paranoid
schizophrenic.

Dr. Diamond testified (p. 7199): "I doubt that he (Sirhan) believes
that it was truly his writing in the notebook threatening the
assassination of Robert Kennedy; I know that he does not believe that
he actually wrote the automatic writing I showed here in the court-

room. "

Dr. Diamond testified (p. 6977): "I asked him (Sirhan) about
the various details of automatic writing (in the notebooks), this
and another card which we experimented with, and he observed that

-17-
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some of the r's were made in an unusual manner and hz answered, he —

wanted to know whether we had hired a handwriting exvert to forge the

papers (forge his handwriting).”

Dr. Pollack testified (p. 7550) that Sirhan douoted cthe hand-
writing in the notebooks was his. ' —

At no time did Sirhan offer the admission that ae wrote the
notebooks; yet the notebooks were one of the most important parts of
evidence leading to his conviction. (p. 6978) Sirhan rejected and
disowned the notebooks. According to a handwriting analyst's testimony
(p. 7415) the handwriting in the nofebooks was by someone Qho was —
"taking a little more pairns with it than he ordinarily does". It is
unlikely people do this in their notebooks; a more reasonable assumptio;,
is, it is done more by someone who tries to imitate a handwriting. Mr.
Sloan, the prosecution's handwriting analyst, (p. 7432) was very likely
also influenced by the fact that he believed Sirhan killed Robert -
Kennedy. I strongly suspect the notebooks are a forgery, for the

thinking reflected in them is foreign to the Sirhan I carefully studied

34. Dr. Diamond, the defense psychiatrist, blccked further
evaluation of Sirhan by Dr. Pollack when Dr. Pollucs did not agree —
with his views on Sirhan, thus further adding to the bias of promoting
one specific interpretation to the jury. (Dr. Pollack did not agree B
with the diagnosis of Sirhan as a "schizophrenic" or "paranoid schizo-

phrenic", as did the psychiatric TEAM working under the direction of
Dr. Diamond.)
The following testimony is from Dr. Pollack (p. 7725): "I found
no symptoms of any psychosis in Sirhan."
(p. 7513) "Sirhan was NOT psychotic." _

-18-



(p. 7572) "Sirhan was not in hypnotic ctrance when shooting

R.F.K." : o a

(Did he know for sure, or did he only assume that Sirhan shot R.F.K.?

How did he know Sirhan was NOT in a hypnotic trance?

(p. 7583) "It is very difficult to hypnotize a psychotic person"
yet Dr. Diamond's testimony shows that Sirhan was very easy to
hypnotize!

(p. 7768) "Dr. Diamond expressed a great deal of anger and
resentment" over Sirhan's being examined by Dr. Pollack.

(p. 7736) Dr. Pollack to D. A. Younger: "... Dr. Diamond's
inferences do not carry the weight of reasonable medical certainty."

(p. 7769) "Dr. Diamond led me to believe very strongly that he
no longer wanted me to participate(in examining Sirhan)." Consequently,
Dr. Pollack no longer continued to examine Sirhan, although he félt

it was necessary.

In a more proper and ethical evaluation of Sirhan all the
psychologists and psychiatrists should have worked independently.
They should NOT have worked as a team, contaminating and influencing
each others' views and findings. For example, Dr. Richmond's testimony
stated that Schorr's findings made him change his conclusions (p. 6447)
and Dr. Diamond eliminated Dr. Pollack's further study of Sirhan
after he found he did not agree with him. Had it been a proper,
ethical procedure, Sirhan would have been independently examined
by each doctor. The findings should have been offered independently
by each doctor to the jury -- then their evaluations would have been mor
objective and closer to the truth. Certainly the jury would have had a
more true and valid picture of the kind of man Sirhan actually is. As
it happened, the jury was over-exposad to Dr. Diamond's stereotyped
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'//L speculations, views, and biases. The people who agreed with him were

—

merely his echo.
>y -

(pp. 7195, 7196) The doctors: Diamond, Pollack, Richardson,

Schorr and Marcus met in Defense Lawyer Grant Cooper's office library
for more than six hours on February .2, 1969. Also present, part of _
the time, was Dr. Stanley Abo, a physician. This is both highly un-
ethical and improper. Diagnosis is not to be established by a majority ™
vote or a committee but rather by what the patient's behavior
communicates to a doctor. No such team conference between doctors
should have taken place at the early inception of the trial -- just N
as it would have been illegal and improper for the jurors to meet
together at this early phase of a tfial to discuss whether the man on

trial is guilty or innocent! The court takes great pains to warn the

jury not to discuss the case until the trial is concluded.

35. Dr. Schorr is guilty of plagiarism. In his written report
on Sirhan, Schorr borrowed extensively, very nearly verbatim

from Dr. James A. Brussel's Casebook of a Crime Psychiatrist. Dr. Scho

copied from the chapters “"The Mad Bomber" and "Christmas Eve

Killer" -- two cases NOT similar to Sirhan's; vyet Dr. Schorr's report
on Sirhan shows a "striking similarity" with these cases (p. 6188).
Dr. Schorr (p. 6201) borrowed verbatim from the above mentioned

work -- which is not a scientific source for an important evalyation
of a man fighting for his life. At the same time Dr. Schorr testified_—
to the jury that his work was all "independent" (p. 6204) -- this is  _
patently inaccurate. He was borrowing verbatim, while claiming it

was his own, his own alone, and all derived from the psychological

tests (p. 6256). Dr. Schorr repeated unidentified quotations from
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Toe  Mad poper” tnus rencering NLs report Or sirhan invalld. Such
conduct by a psychologist leaves in question his skill as a psychologist
in general. Dr. Schorr (p. 6282) copied six quotes from the "Mad ;ZZéB
Bomber" and inserted them in his final report on Sirhan. Dr. Schorr

(p. 6285) further testified that Sirhan had delusions between ages

4-14., This is impossible to tell, as Dr. Schorr was not able to study
or see Sirhan between the ages of 4‘and 14. Mr. Howard, the

Assistant District Attorney, commenting on Dr. Schorr's borrowing from
a colleague's book of crime to describe paranoid schizophrenia stated,
quite correctly: "This is the most dishonest thing a witness can do

before this court or any court."

36. Sirhan informed me that he was never warned that the responsec
to psychological tests he gave could be used in court and could be
used against him. He thought that such material is part of a doctor-
patient relationship and confidential. When Sirhan attempted to
speak out at the trial over what he knew to be incorrect testimony by
a doctor, he was threatened by Judge Walker, who told him that no
such "blow-ups" were to be tolerated (p. 1551). For instance: Sirhan:
"Your Honor, Sir..." The Judge: "You sit down or I will do what I tolc
you I was going to do." (forcefully shut him up.

Sirhan told me that Dr. Diamond said to him he was not a
schizophrenic and paranoid but that he was telling this to the court
only in order to save his life, to win the case. Sirhan was angry
with Dr. Diamond because of such betrayal which he did not accept or
approve of, yet over which he had no control. As a result, Sirhan
felt not only a prisoner of the legal authorities, but of the
psychologists and psychiatrists who examined him as well. Under the
above circumstances, such testimony would have to be seen as illegal
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«{V/ as well as invalid. | V f"/ _

37. Dr. Diamond's testimony strongly sugg:sts thit 1is i len
aim was to disturb Sirhan emotionally with the 1se of aypioti:
experiments so he would behave like a paranoid ;ch..zophreiic, a 1
so support his theories (I would more appropria:els tecm :them _

Freudian fantasies) which would explain why Siraan killed R.F K

38. In summary, My repeated psychological testiny of Sih n
girhan after his trial and our interviews stronjly indicate taa the
psychiatric—psychological testimony at the trial was full of 1u erous

factual errors and misleading to the jury. Most of the coctc s
testifying saw their role 1in proviné why Sirhan killec Kennec 7, which

required a focus on pathology (mental illness) that I found ¢ e

not exist. They failed to consider the real fects in a nore ob ective

light and failed to consider the possibility clearly sugcested vy —

the ballistic testimony and Sirhan's own testirony uncer clore crutin

that perhaps Sirhan did not kill Robert F. Kenredy.

Sirhan's trial was not handled properly by the mental heal :h

professionals. In retrospect, a close study o’ the trial te t: nony ar

my own extensive study of Sirhan leads to one rrevocabl: an | « ovious

conclusion:

Sirhan's trial was, and will be remembereil, as the psyc1i tric

blunder of the century.

12 0 Jina, -

ACAMengLey” N
Eduard S;mng,fph.J.

Dated: March 9, 1973
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STATE OF CALIFORNIA ) 2 ’ r

COUNTY OF MONTEREY )
On this 9 day of March, 1973, before me appeared, personally,
EDUARD SIMSON, known to me to be the person whose name is subscribed

to the within instrument, and acknowledged that he executed the same.

LA VONE H. CROUSE b j é %_ 4)/&% Lzl

Y NOTARY PUSLIC- CALIFORNIA Notary Puklic in-and for said

MONTLREY COUNTY County and State
MyCommission Expues Nov 21,1975 8
S N -~ S S

21 W. Alisal, Ste. 120, Salin»s. CA. 93901
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A Apparently so. i . O

Q Then to go back to the question that I asked
you earlier when Mr. Sirhan claimed this amnesia ia his
interviaw with you, he was lying to you?

A That'!s quite possible,.

MR, FITTS: I taiax that's all.

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. COOPER: —/ bl

Q Doctor, does tat chaage your opiaion as to
your diagnosis?

A No, we haven't been discussing diagnosis for
quite some time.

) Doctor, ycu were asked on cross examiatilon
about when -- Iin substance -- I don't purport to quote
it exactly -- when he first startad thinking about
assassination.

Let me show you two books. I will have to

eventually lay a fcundation, but I caa make an avowal,
if your Honor please, tha:z these booxs -~ "Transformation
of Modern Euro..’ by Gottzchalk & Lach -- havs you seen
those?

A Yes, I think I have.

Q And "The Acerican Pecple" by Muzzay -- have

you seen this as well?

A Yes, sir.




¥

o

w

Q And when and where did you first see these,
Coczcr? T )
A I saw them outside this courtroom yesterday
—~———— —— — —
fcr the first time,
2 I make the avowal at this time thar this
harpens to be his handwriting. ( "Egzt)

MR, FITTS: Whose handwriting?

MR. COCPER: I mean the defendan:-'s handwriting,

Mr. Sir1aa QL*Han

- “culd ycu read tais to yourself firsc, please,
Joczor?
(#itness looks at book.)
A I've finished readiag.
< ~cctcr, I caa't tell you at this cime but

assuming for the purposa of discussion tpnat this was
wien he was in high school, assuming that that was done

in biga schooi, what would that mean to you?

A It indicates taac he is alraady Chinking --
fis nind is alrsady on cthe topic cf assassinations.

Inis ceals wizh che assassin="ion of McXinlew
and tais is a description of the assassination.

Thea he says afterwards, "After a weex of
patient suffering the Fresident died. The third victim
"

€2 an assa:sin'z Sullat siace cae 2ivil var,

5S¢ tnen he writas ia, "any more will come."
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v
{ in high school. 7 S :
| Q BY MR. COOPER: Then in "The Transformation o
Modern Europe” on page 576 under the Chapter, "A tragedy
cf errors," will vou read that portion that I have n&w
indicatad?

(Witness reads)

A Yes.

g ..
<3 .

. .
3 R DT T
A e ’?‘:_'? 3
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' - 'MR. ?ITTS ‘Mr; COOper "I see no handdziting in tnis,
: fS() : I see some_ggggrlinxng. T T T -
c}\ ’ /2%?f~ MR. COO;;;t I recognize “hat and I will have *o \
) cal‘ the defendant to the stand, i{.your Hener ple;;;‘-— l -
i this has been rscently called o x;jfffffiif -- bu;~I L
! i assure you th§F that is his underl‘ﬂ:ig_igg_sza* the
' handwriting is his on Page 527 of 'The Amer: zan Pe;;le‘ -
8 T e Nt —_—
. whiggug_ziéé;gg!“-- I will ask first that tha: page of .
o "The American People", being Page 5.7, only pairagjraph
o 578 down to the bottom of the page wxlere the nandwrizing, _i

"Many more will come", be received in evidenc: as the

Defendant's Exhibit next in order. -
13 ,

THE COURT: What's the name of <hat bBeel:? I 3idn't
14 |

get it.
15

MR. COOPER: “The American 2eccle.”
16

2

BERMAN: Who i3 the au+hzar?

. COOPER: The author is

That will be wha* nunrzar?

—
L'=4

THE CLERK: II.
MR. COOPER: I will mark it "IZI" at Paac< 3.7 and =

offer in evidence that portion cZ Paze 376 of "Tha

=
<

Transformation of Modern Zurope” bv 3ottschalk & La:zh,

; 23
. gy particularly that portica beginning in the mic¢dl: of the |
L. & ' ]
, L
- zage where in italics ars the wcrds 'The assa:ssicacicn cf 1
) e -
L s 28 the Archduke Francis Ferdinand,’' becinning with tne line, 1
‘ - -

: "On Sunday, June 28, 1314," and 2rniing wica the sentence, l
|
l
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"A bomb in fact had‘earil.t‘b‘egztolled Si‘(h‘”WBYnICﬁiir
only to bounce off their car and kill several others."

Q BY MR. COOPER: Now assuming, Doctor, that -
that, too, was unde{w}ined by the defendant when he was

in high school, would that have any significance to you?

A Yes. c.
Q What would it mean to you?
2 It would mean that he has been thinking about

assassinations of one sort or another for an ‘awfully long

beriod of time. .
Q And if you assume further -- I have been :

informed and I have just leafed through them -- that those
were the only underscorings in either book, or the only
writings in eithar book, would that mean anything to you

or mean the same thing?

A Well, that would underscore it. It seems the
only thing he is interested in in history, according to
these books, is assassinations.

MR. BERMAN: I'm sorry. The other book, the one by
Muzzey, is that II?

MR. COOPER: I offer this one as JJ, "The Transforma-
tion of Modern Europe."

THE COURT: 3ut the clerk points out that the whole
Look is nct to go in evidence.

MR. COOPER: If the Court please, I will be very happy

to take the page itsel? out.
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cannot go to the jury. It's just the porfion used.

MR. COOPER: If the Court please, with the permission i

!
of the Court and counsel, if we may take it with us tonight I

we will have those pages substitutad.
will counsel stipulate to that? ; sz

MR. FITTS: We will so stipulate.

MR. COCPER: Pardon me. Mr., McCowan tells me that
there are other underscorings in "II". We will check that
during the ncon hour.

May we take the recess?

THZ COUXT: How much longer are you going to be?
If it's only going to be five minutes --

MR, COOPER: No, I'll be longer than five minutes,
i€ your Henor please.

THE COURT: Ladies and gentlemen of the jury, you
are again admonished it is your ducy not to converse
among yourselves or with anyone else on this matter or
anytaing pertaining to it; you are not to form or express
an ovinion on this matter until i< is finally submitted to
you for that purpose.

Remand the defendant.
1:45, gentlemen.

(Whereupen an adjournnent was taken until

1:45 p.m. of the same day, Friday, March 21, 1969.)
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One time card "Orsanic Paszdena" (9/17/67)
parsroll check #174775 (ondorsenment) (4/12/68)
education record (7/24/68)
accident report (1ug.)
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The documents set forth were conéigned to me on July 15, 1968.
1 perusea them on six consecutive days for a total of twenty two
hours, to resolve the following:.

(1) Was all the questioned writing written by one person ?

(2) Wwas the questioned writing written by the person who

wrote the exemplar writing ?

After having made a close and critical examination of all

the documents involved I have arrived at the Inconclusive

Opinion:

(1) In all probability one person wrote all of the gques-
tioned writing, specifically that writing enclosed within and
without the dotted lines, as indicated by the circumscribed
arrows, on the photocopy of said documents. My opinion is quali-
fied due to the time lapse between execution of the writings

involved and the varying quality of the writing itself. There

is a possibility that another person(s) wrote portion(s) of the

questioned writing; however, 1 can £ind nothing to substantiate

this possiblity. There are some indications that the questioned

writing was conceivably written by a left-handed writer; however,

the latter are merely ifndications and could not be attested to.

e

This opinion only pertains to that writing written in English.

1 have no opinion concerning the two foreign styles of handwriting

contained in the questioned writing.

e e o

e —

(2) Whoever wrote the exemplar handwriting probably wrote
the questioned writing. This is based on evidence strong enough
to establish presumption but not proof. 1 can find nothing
which definitely inaicates different writers are concerned; how-

ever, due to the lack of exemplar writing, the lack in number
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and uniqueness of the handwriting characteristics, I am unable .

—~—————
to reach a definite opinion. There is insufficient evidence
r.g /’—_—
to prove that both writings are the work of one person, althougl —

they have in common a number of deviations fron copybook form

consistent with their being by the same person.

Examination under ultraviolet illumination, both short wave -
and long wave, also infrared illumination to determnine the

presence of any latent or eradicated writing yielded negative —

results.

If handwriting testimony is contemplated these documents

should be photographed and a suitable exhibit made to support

—

the aforementioned opinions.

_

Frankie E. Franck 10660

Questioned Document Section

Scientific Investigation Division

Los Angeles Pclice Department
July 25, 1968
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RESULTS OF HANDWRITING ANALYSIS

The papers, notes and notebooks found in Sirhan's bedroom on
—_— T T TeR -

June 5, 1968, were transported to the F.B.1I. laboratory for

;
Department laboratory. '

were

delivered to Mr. Stoner, Chief Investigator, District Attorney's
. - —— T

comparison, then to the Los Angeles Police
— TS

The documents, with other examples of Sirhan's handwriting,

—

Office, on July 23, 1968. These examples included Sirhan's

"——-_\\
signature from the cancelled Argonaut Insurance Company check,

his driver's license and an application for a "Hot Walker's"”

license with the State of California. Stoner gave the documents

to L. W. Sloan, Questioned Document Examiner, District Attorney's

Sloan conducted a lengthy intercomparison‘of the writings and

"> formed the opinion that Sirhan had signed his hare on the "sign-

g in" sheet at the San Gabriel Gun Club. It was Sloan's specific
and unqualified opinion that Sirhan was the person responsible
for more than 90 percent of the writings in the two spiral note-

; books. The remaining 10 percent of the writings related to
obscure words and phrases that were written in a manner unlike

that found in the icdentifiable exemplar writing. Evaluation of

the notebook writing indicated a writer who apparently "experi-

ments*® with his handwriting construction.

Slcan's preliminary Yeport of August 22, 13568 stated:

Priate exemplar material. So far, it has
considerable intercomparisons of the
rder to tie it into the exemplars.




Without question, Sirhan Signed his name to the “sign-

in“ sheast at the San Gabrie] Rifle Range, dated June ¢, —_
1968,

A continuing attempt is being made to locate and identify —
additional exemplar writing.

On Septemoer <0, 1963, Slocan made a final report which read -

as follows:

I have completeq a lengthy and detailed examination =
and comparison of the handwriting contained in the
two spiral hotebooks and other related Papers in the

Sirhan matter with and against the accumulated exemplar
writings of Sirhan Sirhan.

Aoty

At the time of Ty preliminary resort, August 22, 1968,
g it was anticipated that additiornal exemplar writings

of Sirhan would be located ang identifiable, but none
] has been found. Thus, the corplete examination and

My original opinion concerning the signature of Sirhan
Sirhan in the “sign-jin" sheet, at the San Gabriel Rifle
Range, dateg June 4, 1968, has been Strengthened con-
Siderably by the acditional time Spent in the overall
examination. Too, the lengthy intercomparison of
writing in the Spiral notekbooks has been of great valye

and a much firmer opinion concerning that writing has
3 been reacheq.

[y

Therefore, at this tire I wish to State my opinion
concerning all the writings and the examination thereof.
It is my specific and unqualifjed opinion that Sirhan
Sirhan is the pPerson responsible for the writing of
his name on the “sign-jip* sheet at the San Gabrijel
Rifle Range., 1t is also my specific and ungqualified
opinion that he is the person responsible for more

than 90 percent of the writings found in the two
Spiral notekooks.

To explain the 90 pPercent cpinion, the remaining 10

pPercent of the Writing relates to obscure words and

Phrases that have been written in a manner unlike that

found in the identifjaple exemplar writing. Observa-
(‘ tion and evaluation of the notebook writing as a




—

S e At AT LS Lt e et n

whole indicates a writer who apparently "experiments”®
with his writing construction from time to time,

Further, it is my specific and unqualified opinion
that he in particular, wrote the words on pages 15,
19, 21, 26, 35, 39, 47, in the Pasadena City College
notebook and pages 123, 124,125 and 126 of the
larger notebock.

Such would be my testimony in courts.

The Court Ruling on the Search

Judge Herbert V. Walker convened Department 107-A on October
22, 1968, The motion before the court was a suppression of
evidence found in Sirhan's bedroom. The prosecution and de-
fense presented their points, authorities and witnesses.
Judge Walker ruled the search was not unreasonable, and the
noteboocks found in Sirhan's bedroom were accepted by the
court. Judge Walker commented that the court's receipt of
the notebooks was not to be construed as a ruling on their
adrissibility as acceptable evidence. This could only be

determined by the trier of fact.

-610-




|
|
i
i

i

|
i
|
|
!

|
|
|
|

(RN

had heard, or thought chat Kennedy hae tade over celevision

in the previous month.

Sirhan related how on the cate that he uses,

'4May 18, 1968, that he had heard a televisio.. policical

broadcast by Senator Kenncdy in waich aene: y had promised
that he would provide 50 borberyaicpleies t. the Israeli
forces, and Sirhan felt he had to will ozt dy 1n order

to prevent this from happuning.

I readily observed thir au: iid not describe

to me spontaneously either the shooting or the notebook,

and I questioned him abcut these and nhe protasted to me

that he had no memory of the actual _hooling and had no
< b -

-

{memory of the notebook itscii.

Q Were you privy to the notebcoks at that time?
Had you seen chem?

A I had seen coples of tiew. So :hat a good
deal of this intervicw was passed La att wmpting to
precisely define what it was that _iiiso cla.zed to be
able to remember and what hc claiwmed sut te o adls to
remember.

I would like to discuss iurther the natter
of the gap in his awarcnes:z of the ovents of the shcoting.
The story that he described to ne ia celaclonishdp to
the e&ents was this: That oa Sunday wnight L. had zone to
the Ambasgador Hotel for the <xpre.s gutpusz of scelng

Senator‘kénnedy.
>—\———\ N
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1 d.' ovaterfal in the notebooks was hig. Uventually, if not
é L i’ this time at some subsequent time he went through them
p i f: page by page and the only items hc denied that anything
| : ?4 that was written in the notebooks was his and that 1ig
aké"s the one thing that turned cut to be an insignificant
' 3 comment in Arab which he told me he thought had been writter

QQ

Sk
< P

L3

b 4‘:7 by a friend of his at scheocol, but hL¢ had no memory

' ;1 | whatgoever of writing it in the notcbeoic.
o ; c‘i i’ He didn't know why he wrote it.
S ; 01 ;&km Some of the pages were cated and he would 8ay
o g ?u like that "I can see the date but I doa't remember it;
ot ﬁ 1 I know this is my writing" but ut then pe wo would puint to
f ot ﬁ 1 some of the letters that sure strange.
1N —_— T o
Do Ay MR. BERMAN: ‘hat is that?
Lo ifm A _Some of the letters were strange. A couple
§ 3t ;5fw of times he would find some single letterand he would

e B on want to know about che letter that is h° woul4 want to

i ———— —a—m

- # v | know, for instance, or he would say that tie did not make

81 f; ¥ | an R that way. "That is not the way [ make Lhat letter."
B » | Then he would say Do you C1xnk puintxng Lo me, “Po wou
4 1 - s »-—FN"-"‘

u think they have had a handwriting exert forge thig fot

{

2 me?" And I did respond and say "No, t dén': thiak they

‘ e o I

S » | did,
SN BN And then he would say "“ell I must have

: | T
—— e

written 1it."

—-
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S X Well, I would like to say that I have seen
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oy 1| Sirhan on eight separate occasions and on «ach ocia;ion
- | 9:.{2 I have spent from two to five hours with him. I veild

by f g ;! say a total of perhaps 20 to 25 hours with him.

N ¥ ‘We talked about the notebooks on tany

. & 5| occasions and at no time when he was awake and cois:ious

'+ & ¢ | did he say he had any inconsistent or different alt .tude
R et =+« e e e e e . et 7__\‘\\\

B }; 1 | about the notebooks, always the same, admitting tlier were |

i

» & 3 his but he has no memory of it.
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I just found ou;‘from seeing some books which

e e o+

were his high school texts that even at Lhat tire in

high school he was obviously obsessed zlready with the

idea of assasainacions.

s

His brother Munir had been away from home
for over 9 months and returned in Ceptember of 1967,
and was very shocked and alarmed to find that Sirhan
had changed dramatically i{n personality from prior to the

time he had left hone. wWhere Sirhan had previously

been on very good terms with his brother Munir and had

been a kind, gentle, and what Munir called "a sweot

personality -- he loved us all", he was shocked to find
when he got back, after not having seen sirhan for a
length of time, for over 9 ronths, that Sirhan was now

an angry, irritable, explosive kind of a person; v.:iy

suspicious and very distrustful; and &« particular event

happened in which they quarreled over & ketctle of water ;
for some tea in which Sirhan became cuite violent and j
accused Munir of sort of taking his boiling water, and !
became -- Munir was very alarmed by the sort of explosive, |

angry, violent striking out that his brother showed.

Now Sirhan has always, cr for many, many

years, had this fascination with ascassins and assassinations;
:

and he also has been very fascinated with guns. |
He describes how he always longed to own a
gun and finally somewhere very early, Jeznuary or February

of 1968, he had an opportunity to buy a gun quite cheaply,




and that that was the outgrowth not oaly of a paranoid
psychosis but I think a very abnorral dissoclated state
in that in all probability again at the moment thuc he
felt or still felt, was very confuscd, and disscciated
by the mirrors and the lights.

Q Now then I think that you were about to tell
us something about the writings, the sutomatic writings
under hypnosis.

Would it be all right with you if we start on
page 2, because we have a blowup of that?

A I would rather start ac Lhe peginning here,
Mr. Berman because I have got these 1n sequence.

.

Q Tell me when you get tc page 2. N

N

A I will., A problem which still was unresolved .

as far as I was concerned was an explanation oi tue note-
book. 1 felt very dissatisfled with tirhan's <xplanations

which were essentially no explanation at all. FHe denied

S

the notebooks in a very odd, peculiar <ind ol way. He

admitted the notebooks were his, he cimitted most of the

dpe that the writing must be his, but he bad no recollectlo

about how it happened and couldn't aive me aa explanation
—— e ———— T ] —

as to how any part of thz noteboocl cuie about.

ST —
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And it was in this area that I had the fezling
more than at any other time in my examinations of Sirhan
in the conscious state that he was being consgiderably

legs than truthful with me.

He simply denied anything about the notebooks.
Wmphy e T g dPu

So it occurred to me that it was possible that
at least parts of the notebook might have been written
during one of these Rosicrucian correspondence exercises
in front of the mirrors, and I decided to experiment with
this.

So on February lst, 1969, in the presence
also of Dr. Pollack, whom I invited to witness this, we
did this particular experiment.

Now my trouble with hypnotizing Sirhan has
always been that he hypnotizes toorapidly and too deeply,
and if the purpose 1is to gain access to him -- gain

information -- it is preferable that he be in as light

as possible a hypnotic state. So this time I rather

rapidlv counted to five, gave him suggesticns, then quickly
asked him whethc. he could hear me talking to him, and

also could he hear Dr. Pollack talking to him; and I think
Mr. Kaiser was in the room at the time; and tried to keep
him alert and aware of hir surroundings. This worked,

and it is my best judgment insofar as one can judge these
things, that at the start of the writing here that Sirhan

was not in a hypnotic state, and that he was quite awake,
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started and he looked around and sort of slowly awakened
1
}

and smiled and laughed this tinme. Obviously it had
gome effect, so I asked him to lonk at the papers and
he made no sense of recognition. J
0 You are speaking of his writings?
A His writings. He gave some sign of recognition
to thepapers, the writing or the pen, and we asked him to
read what he had written, various parts, and he stated

that it was a foreign document. OCne curious thiag, on

the top of this, my pen was handy, waere I sked him to

write the number of drinks he had had one, two, thnree,

four, one, two, three, four, in thz a.ikcned state, ana

he read this as twelve, thirty-four, as it very obviously

seemed familiar to him, and when I askea him about it, he

said, "It is too scribbly to read,” so he talked about

the noteboocks and he said, "They are not Sirhhan’', so I

pointed out to him that maybe the notebocks were like this

and his reply to that is, "are you rugging me?”

That is what imade him feel crazy, and ‘the

automatic writing of the day was nct m=.

I asked him for various d°tails ot tha automatic

.

writing, this and on another card whicn we ¢4tbrimented w1th

and he observed _that some ot the r' were made in an

e
unusual manner»and“he,gnswered _he vinted to know whether

we had hired a ._handwriting expert to forge the Fapers,

e U

because they were not his.

————
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happening.
Then in response to this thinking he would

think he is going crazy, he ic losing his mind, crazy

people talk about this; one thing ne discuassed very
clearly when I talked to him, "You kincw, tihere are lots
of people, Sirhan, who belong to somctning like the
Rosicrucians, and you know they believe in this power of
thinking."

Well, he thought that everyone would think that

he was crazy because all these people in the Rosicrucians

were older people and he never neard iefore Of a ycunger man
believing in things of this kind.

Then several times he had taken out a book
which he showed me where he has carefully un.ierlined where

people believe in this power of thinking will be seen by

|
|
i
|
|
|

other people as if they ware mentally ill and they are losing
|
|
!
t
|
|
|

their minds.

If Sirhan told me once, he has told me a

hundred times that he doesn't want to be considered as

]

mentally ill. ,,///
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I agree that this is an absurd and preposterous
story, unlikely and incredible. I doubt that 3irhan himself
agrees with me as to how everything happered. sirhan
prefers to deny his mental illness, his psycholcgical
disintegration, his trances, his automatic wri:ing and
his automatic shooting. He does this successfull, through
his loss of memory. I doubt that he believes to this day
that I have ever succeeded in putting him into a hypnotic

trance. I doubt that he believes that it was truly his

writing in the notebook threatening the assassination

e

of Robert Kennedy; I kncw that he does not believe that
he actually wrote the automatic writing I showed here irn

the courtroom.

Sirhan would rather believe that he .is the fanatica]

martyr who by his noble act of self-sacrifice has saval his
people and become a great hero. e claims to be ready to die
in the gas chamber for the glory of ti:e Areb peodple.

However, I see Sirhan as swmall and 1elpless,
pitifully ill, with a demented, psychotic rage, out of
control of his own consciousness and his cwn actions, subject
to bizarre dissociated trances in some of which he
programmed himself to be the instrument of assassination,
and then in an almost accidentally induced twilight state
he actually executed the crime, knowing neéx' to nothing
as to what was happening.

These are the psychiatric findings .in this case.
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started and he looked around and sort of slowly awakened
and smiled and laughed this time. Obvicusly it had

gome effect, so I asked him to loox at the papers aand

he made no sense of recognition.

Q You are speaking of his writings?

A His writings. He gave somz sign of recognition
to thepapers, the writing or the pan, and we asked him to
read what he had written, various garts, and he stated
that it was a foreign document. <~nc curious thing, on
the top of this, my pen was handy, wnzsre I sked him to
write the number of drinks he had had cne, two, three,
four, one, two, three, four, in th: =akened state, ana
he read this as twelve, thirty-four. as 1t very obviously
gseemed familiar to him, and when ! askea him about it, he
said, "It is too scribbly to read, 30 ne talked about
the notebooks and he said, “They .rc not Sirban®, s0 I
pointed out to him that maybe the notebooks were like this
and his reply to that is, "Are yan pugging we?’

That is what :made him fecel crazy, and’the
automatic writing of the day was .t fmE.’

I asked hin for variouis details of the automatic

- R

writing, this and on another cart ~aicn we ciperimented with,

SSUR—— e - — -

and he observed that some of the r’: war: Lave in an

‘-//___,,_.

3]

qggsgg;amannerwandmhe”an;wered, 5wz -anted to Know whether

we had hired a handwriting expert v forge tha papers,

because they were not his.

L
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MR. COOPER: We don'%/his handwrit .ng expert. He

has settled that all now. 1 will waive :urther cross
examination.
MR. FITTS: I wasn't planning <o b:ing nim in. We

may yet be using him on rebuttal, but 1 wnderstand from

this record that you were not in the least bit interested

——

in cross examining Larry Sloan from the :vidence on direct,

because none of it was disputable, i3 far as we are concerne

d.

cauas nons ‘“ZZEZEZTzwD?j%EEiEEE§Z§ -

MR. COOPER: That 1is right.

THE COURT: Well, about all you dil was have him

give his qualifications and there ~asn't mucnh more than

w - e
that.

T—

MR. FITTS: de did analyze & sriting, but in any

—

event, it is not an issue at this coint.
P .
THE COURT: We will racess no.v.

(The following proceedings uere had in
open court, within tne presence ard hearing of the
jury.)
THE COURT: Ladies and centic.en b the jury, you
are not to read any newspapers or aiy wreltten articles
or listen to the radio or any talevision proadcast relating
to this case and, if vou should inadverftently hear any
such reporting, you must disregaid i¢ and not permit your-
selves to be influenced during your Adeliberations.
You are further admonished you are not to

discuss this matter among yourselvaes or with anyone else

|
-

L



v

[ ¥]

[

o

.
L3

2]

ty

I 950 11 WD RN 0 AP QL Ao 22 B BTN DR phyt - AT VIS 350 BT B+ b it oot i

e e

r

[}

vesTA mnmcx.'or/nem. Couwr Reronren L~ f\ r‘{\ 5()9

Grame [ & *j 7 AT " Sk )
allowed ,” unlasz ther is some contantion to the contrary

and it spacifically appears in the record? 7
TR CCURT: IS you put tiat ia the reccrd itself, thay

is that iafornation, i%'s all right witia me.
MR, COOPZR: I au parfactly willing to do i%.

23Z COURT: You ses, I'va gct to look at tiis winen

——

scma other attoraey is ratainsd on appeal.

MR, COOPLR: There may not be an appeal. T

73E CQUSRT: I assura tnars 13 al ¥ays aa apaeal, Mz,

Cocper. I have itad tlen appealod and revarsea whan 1

thougat thgre wers no grcocunds for a al.
g g pee

———

MR, 2ITTS: To centiaue my thougats, your Zdonor, -
naviag read one of these ccrractisa szssions, it sometizes
dcesn’t 3opaar that beth sides have joined ia the stigulatiy

n.

)

and agraead to the correctdi

XR. COOPER: I will stipulata taat at this time | -
sverything that Ras beaa corrscted nes bHeen done with the
ccasent of dota pa::ies.

YR, PITTS: So stipulated.

rn

THEE CCURYT: Thsz further +han that, unleas socone
ebjacticon i3 rals=2Z Dy cne of the partieszs, it is presused
£xrom hare on out that both parties s<ipulate to tha
corracticns as da2lineaced in these records?

Hi. COOFZS2: A3 thay are 2iale hers, yes,

AR, PITT5: So stipalated, your Honer.

TAZ CCURT: All risght., wWa2at is yours on 3042
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MR. FITTS: Well, tne Courtc is

endeavored, unsuccessfully, yesterday
rarticular reason, to get Larry Sloan

and out cof thils plcture in order that

vention which he should attend. KHow,
cooperative,
MR. COOPER: I have a suggestion to nmake.

All rizht.

ddat e
¥®R. COCPER:

FITTS: No, I have not.

1t

iz th rou5“ cne of the

MR, FITTS: was nJ pury

édpies of those exhibits.
MR, COOPER:

That I can't say.

%R, FITTS:

we started.

exare we have

Have you finished your direct of him?

CCOZER: Waat else have you got to do with him
pose at “nis time to take

six folders containing photograpn

How long are you going to be?

As far as I am concerned,

You have proved the case

f— -—__:-_:-—m_.____

St 25 /989
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into this picture

-~ and for no

1e may attend a coo

a2 nas been exwnrem: .y

I wanted to call hi

you could e o
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|
1 with the Califormia 3t.te Collage at Long Beach. | :
1
2 I nave given papers belore professional groups, | ;
- i
3 am a member of the American Acadeay of Forenslic 3Sclance | :
|
° 1
4 and a member of the California State Assocliation of %
1
4
5 Criminalists. !
1
6 That's essentfally my background. ;
!
7 MR. COOPER: Mr. Fitts, do you thinx I shoulld have i
I {
8 an opportunity to take nim cn VOiIr dire? { ;
9 MR. PITTS: Would yeu lik2 to, Mr. Cocrger, or do : j
10 want to reserve that [or cross? oo !
2 U“;/Lzll’/"
1 Q 3Y MR. FITTS: Officer, I have placed talcre Riiae o b
¢ 1 /K,?L“'},’,V’:(:["
12 you the exhibitfs which I have marxed for ldentilicasion, | jLﬂLW*'uid |
e e
13 | a1l bu% one of which has been recelvad invo avidencs ad AO EQ Ay
T T T e T P yotv ‘
1 - . - ¢ - \:_ V—‘l = : : ;\, 2 ﬁ | j"/"L ~ :\J,J,,'j‘/‘/d:
4 | gnig tizme. They are Exnibnits L7 to 54, Exhinit 47 zeling, 42 P o
—_— ™~ — el l-c\é * L
3 - 3 . T f AN ),A»Ja ,
15 parked for idenctification cnly, and delng 2 tIilure « e P e
! 7 - A7 A ¢
- - S T P2 AR 47 W
18 enlarzgezant cf a bulles Iragzent (b=~ )y, 4¢‘ i Jtvel(
~ - °/——§| ‘,',;\/ﬁip—c b
s ~ T . 4 -
17 Wit tha excersticn of that picture, elery) as.i3 Véakmgﬂqu,
.V i, ,74 »/:
18 ! - ¢ i - e AP ='aA AMYelAm~an “d A~ Aama Q‘UIJ(‘ ’n,'//f—f)((
you to exa=in2 th2 contants S T2 envelogpes wilen ars 7
19 | pefore you in evidence, and when you have examined thexd |
l .
2 -
=0 all, would you tell m2 17 you have seen thez before? l {
|
2 VR, CON2=3: I will stizulate ne has s22n thsm 21l
2 | e

- —-—
tefore, 37 -- pardon 2.

|
re, 5
23 ‘ . : ————~““‘<§\\ '
Mayse I shouldn't have done tnhat. 3 L- ‘ jf
T :

tna sti;ula lon in %this iastzncs

(«_

MR. PITTS:
N f}"" ){\/’

\
I
mizht save a little tin: Fols ‘ rne | |

)
o
t
)J.
1
W
‘
Hi
ot
El
|5
ct
o
(]
cr
{7]
§)
b~
O
ot
n
'.a.
(2]
)
)

)
examines tnem all at this tize ,1;;Mf l
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Q BY MR. FITTS: Directing your attention to .

this envelope -- , 2 7
o

TEE COURT: That Is for {dentification?

MR. COOPER: I just understood that is wnat 1% is in

for.
THE COURT: Show it to c‘ounsel.
MR. FITTS: I tnoughs I had shown zinm tnis.)
MR. COOPER: Mayb2 you have. /\
MR. FITTS: If I haven't, I will shcw it to you now.

That is the spent bullet.

-2

MR. COOPER: There 4111 be no objection to this

) Syd 3 phoy 5D L,
belns recsived. Z’.zw-m&?i/?, Vor; 7203

T4z COURT: In evidence.
T Ayl
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Boaxd'o! anniry ;’ : = ; . . ; - '( e =17~
- serial nunbc: thnt vas vrittea on the eavelope for !:hibtt 33
vas H18602, Wow, apparently that is true?

A That is pparently true, yes, it {s true.
Q ¥ere you handed the envelope by the D.pney Di:t:ict
utoncyumuqmomrf | o
. A That is ocorrect, I was. _ .
T Q And, when he banded you Exhibit Ss, you knew that he -
vas handing you three test bullets from the Sirhan fun. Is that

© true?

That {s true,
You knev ahead of time what Exhibit 5S was?
That is ocorrect. 7
And wve knew that Exhibit $S was three bullets froam the
Sizhan gun?
A That {s correct.
Q And, you 80 testified?
A That is correct, yes,
Q Was this Exhibit also exaained by Kr. Coecper, the

¢afenss attorney?
—_—

A I would have to assuxo, becaus=s all evidanca has to be
’_-_—_\

O > O p

L]

e ——

exeained by hia before it would ba usad for rvidance, 50, I wounld
_— -

say, yes, it wvas.

Q Azd so0, arpareatly, rot Caly tha witoagzg, yoaozele, bdbus
the Lezubty District Attaraey end psdadly tha dafeuss attorney all

W /'.z,u 7"'/1/—*—6—0%//72};/53 7‘07'7 ﬁ"

/

5 72




-

OH=2/ 3L .
o 20 -

termination of the tract, hemorrhage can be seen within

the cortical laceration.

The size of the penetrating wound is difficult to deternine

at this time since the tract is largely filled by the swo.l2n

white matter of the cerebellum and by hemorrhage. Howeve:, —
probing into the tract at the entrance wound indicates that

it was in the order of 2 cm in width at maximum expansion

Upon palpation and probing in the region of the laceration
in the superior vermis, a metallic fragment is found just
beneath the arachnoid membrane and within an area of
hemorrhage. This irregular gray metallic fragment measures
6 x 3 x 2 nm and corresponds to the largest fragment that
was identified in the postoperative x-ray of a radiopaque
object near the midline. - —

In addition to the penetrating wound and the laceration o:

the vermis at its Lerminal ond, an area of contusion and
hemovrhatic necrosis measuring 2.5 x 2.0 cm covers most o

the superior surface of the right cerebellar hemisphere ard
oxtends 5 mm over the midline. . Beneath this area of contusion
and communicating with the penetrating wound, a recent

hematoma is found that measures 2.5 x 2.0 cm. The hemorrl.age
involves the region of the declive, folium, and tuber. Smaller
satellite contusions and hemorrhagic necrosis are scatter:d .
lateral to the large contusion of the superior surface of

the cerebellum. DBoth cercbellar hemispheres are markedly

swollen with flattened gyri and with a cerebellar pressur:

cone. Two small areas of hemorrhagic necrosis, each 3 mm in

diameter, arc present in the cortex of the herniated left

cerebellar tonsil. The right cerebellar tonsil shows a sirgle

area of cortical hemorrhagic necrosis also 3 mm in diaret=ar. "’

An elliptical groove over the superior surface of the
anterior lobe of the cerebellum indicates upward hernieztior _
of these structures through the incisura of the ,tentorium

cerebelli.

Horizontal sections of the cerebellum reveal the penetrating
wound and the hemorrhage described above. These lesions have
destroyed much of the cortex and subcortical white matter of
the right cerebellar hemisphere, the dentate nuclei and

probably the roof nuclei.

Brain Stem.

The ventral surface of the pons and medulla is markedly
flattened.

The periaqueductal gray matter contains multiple petechial
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SRIPT > PRE-OPE 2 X - 2°°
DESCRIPTION OF PRE-OPERATIVE X RAYS(ibLC Gﬁ?‘/o h C>

———

Anteroposterior and lateral portable films of the skull, exposed

on June 5, 1968 at approximately 1:00 A.M., reveal a gunshot

wound of the right temporal bone. The wound of entry is 2.0 cm
above the temporal tip and approximately midway between the
external auditory canal and the sigmoid sinus region, approximately
1.0 cm posterior to the auditory canals : -

There are two bullet tracks.® One extends slightly anterior to
the vertical dimension (15 degrees). The second extends 30
degrees posterior to the vertical dimension, so that the two

tracks diverge 45 degrceces.

In the frontal projection, both tracks extend superiorly toward
the vertex at an angle of 30 degrees to the horizontal.

//In the tracks of the bullet wound are numerous metallic foreign
bodies and fragments of the mastoid. The largest metallic '
fragment is situated in the petrous ridge and at about the
arcuate eminence. This measures 12 mmn in transverse dimension,
7 mm in vertical dimension, and approximately 12 mm in antero-
posterior dimension.

Several metallic foreigqn bodies are present in the soft tissues
. lateral to the mastoid process. Twelve metallic foreign bodies,

one millimoter or larger, are present in the mastoid process.

Tn addition to the largest fragment described, at least thirty

metallic fragments one millimeter or larger are present in the

posterior fossa.

Oone fragment of bone and several metallic fragments projected
through the orbit above the petrous ridge are, I believe,
supratentorial, and in the mesial aspect of the temporal lobe
posteriorly. :

A fragment, 7 mm in transverse diameter, 4 mm in greatest
anteroposterior dimension and vertical dimension, 1is situated
superiorly slightly to the left of the midline and 4.0 cm
anterior to the inner cortex of the occipital bone at or just

below the tentorium.

The main fragments of the bullet are anterior to the sigmoid
sinus as seen in the lateral projection, and this includes the

major bony fragment as well.

DESCRIPTION OF POSTMORTEM RADIOGRAPHS

Postmortem radiographs exposed at 2:00 A.M. to 3:00 A.M., under

the direction of the Chief Medical Examiner-Coroner, on June 6,

1968, reveal that a major portion of the petrous ridge has been
t
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Thank jou for your response to my inyuilries re measureman
weighte between Lr. Noguchi's Autopsy Re aoe B yse
aminers' work sheet. psy Report and the sever ex-

‘To: Dre. Cyril Wecht

From: Rose Lynn Mangan .

Re: Sirhan familg investigation
Date: February 12,1996

Before I proceed further, I musat bégin by dispelli :
sible misunderstanding that may exist abgut m? att?%uggrtkgzrd
Dr. Noguchi and/or his autops; report. 1

I have always believed Lr. Noguchi to pe a :
tegrity and honesty. That will not change. nan of the highest in-

liere then, are some puzzling questions which I
preciate ﬁaving answers to:g * would gruatly ap-

l- Did jou (Dr. Ncguchl; remove the metallic fragment 6:2:332 mm as

described in jyour autopsy Eegort,gn page 107
If so, where 1s the bulleV¥ récovery information? who received 1it?

Z- At page L7, par.c re “two bullet tracks" were thes
bullet tracks caused from a sin%le bullet having fpacguﬁgﬁﬁgﬁée
then travelling on ulvergent paths? Or, were these two cistinctly

separate bullet tracks? (o7 zAeic p/ur—u.)

3= At page 24 under “Bullet Recovery" jou report "en a | -
in% alagram" of the Robert Kennedy neck bullet. But Icggmﬁzgysee
this aiagram anyvhere in the autopsy report. ’

4- At page 3 under headigg Gunshot Wound number 2 through and
through where ,ou wrote "Entry" : Right infraclavicular region"

Should this be "Exit" instead of "“Entry"? ( also, see pg. ¢3, par
S) : :

5- At page 24, par. < the 6th "thoracic vertebra" Should it be
“cervical vertebra®? K

f- At page 6 reexaminationof the Kennedy jacket (coat) and the
through and through bullet path. Where entry and where exit? I

do rot understand this. Is there a alagram for this bullet's entry~
exit, le, entry at front cr back of shoulder seam - and is there

a description which uifferentiates the shoulder seam at top of the
jacket as opposed to the sleceve geam - to not confuse top shoulder

seam from top Sleeve seam,

- At page 34 iast iine: "Prints of certaln photographs by other
jurisaictions for corroborative studles b, this o%fice,“ My quest-
ion- What photcgraphs - what jurisdictions -what corroborative

studies - where recorded?

8- Oon what aate was the flnished autopsy regort signed off? ur,to
be more specific, on what uate was 1t considered as completed?

ap) — |
%W @%&Qfﬁ 1z 39
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I am enclosing some startling nev findings, among which 18 a
olear aocumentation found in Judge Robert Wenke's Court Order
number 2 which reveals the substitution of the Kenned neck
fullet which the seven examiners used In thelr testis {n 1976,

The information in Lowell Bradford's Dec. 17,1993 letter to me
reveals for the first time that only one of the seven examiners
in fact examined the bases of the bulTets for identification

markings.

1 do not wish to imply any dishonesty on Pat Garland's part -
he only reported what he saw on the base of the Kennedy neck

bullet.

But when you take into consideration the fact that bullet ID's
are found in Court Order number 2, it is easy to soe how thils
type of thing would go undetectedo,

Let me explain what prompted me to carefully examine the specif-
ics in the Court Crders- Bill Harper bitterly complained to me on
ore than one occaslon that thelwalerlwfl975 examination was a
“fix" and so I trled to understand what would cause him to make
such a remarkable statement. If 1t were not for B1l1l's calling

1t & " fix" I would never have taken the time to meticulously ex-
amine the record. And that 1is entieely the truth,

tlso, I am enclosing & number of disturbing éocuments which speak
for themselves.

1n closing, I would greatly appreciate answers to the above yuest-
ions. The Sirhan family has asked me to asgist them in trylng to
lJearn what happened. As jou know the defense stipulated literally
everything away and even failed to hire experts to examine the

evidence.
Sincerely yours,

Rose Lynn Mangen
4445 Highway 50 East
Carson City, Nv. 89701

cce
Sirhan B. Sirhan
Adel Sirhan

Dr., wecht, please forwvard a coOpy of this letter to Dr. Noguchi.

(2)
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FINAL SUMMARY a

‘

GUNSHOT WOUND NO. 1 (FATAL.GUNSHOT WOUND)

ENTRY: Right mastoid reqgion.

COURSE: Skin of right mastoid region, right mastoid,
petrous portion of right temporal bone, right
temporal lobe, and riqght hemisphere of
cerebellum.

EXIT: None.
DIRECTION: Right to left, slightly to front, upward. —

BULLET RECOVERY: Fragments (see text).

.~

LESIONS IN DETAIL (NEUROPATHOLOGY)

A. Primary lesions - Caused by the bullet and further injuries -
by bone and bullet fragments.

1. Rone, dura and dural sinus. _—

Penetration of riglit mastoid process.
Fracture of right petrous ridge.
Severance of right petrosal sinus.

. Metal fragments in right temporal bone.

L0 U w

2. Cerebrum.

a. Contusion-laceration and hemorrhage of right temporal
lobe. .

b. Intraventricular hemorrhage due to above.

c. Metal and bone fragments in right temporai Liobe.

3. Cerebellum.

a. Hemorrhagic tract and cavity in right cerebellar
hemisphere.

b. Metal and bone fragments in right cerebellar hemisphere.

B. Immediate Secondary Lesions.

1. Bone Lesion.

a. Fracture of right supraorbital plate.

‘ ) 1/ . ) 0
Sy Bdlit foconer,, — See dei7
Lhee o srZheiy v e deltae ASH | -
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68-5731

GUNSHOT WOUND NO. 3.

ENTRY : Right axillary region (just below
Gunshot Wound No. 2 entry).

COURSE: Soft tissue of right axilla, soft
tissue of right upper back to the
level of the 6th cervical vertebra
just beneath thp skin.

EXIT: None.
DIRECTION: Right to left, back to front, upward.
BULLET RECOVERY: .22 caliber bullet from the soft tissue

of paracervical region at level of 6th
cervical vertebra at 8:40 A.M., June 6,
1968,

EVIDENCE OF RECENT SURGICAL PROCEDURES.

1. Craniotomy, right temporal occipital.
2. Other, minor surgical procedures are described elsewhere.

PATHOLCGIC FINDINGS RELATED TO GUNSHOT WOUND NO. 1.

1. Hypostatic Pneumonia.

MISCELLANEOUS PATHOLOGIC FINDINGS NOT RELATED TO CAUSE OF DEATH.

1. Adenoma of left kidney (benign).
2. Retention cyst of left kidney.



To: Dr. Cyril Wecht J cl ;Ih\.

Irom: Rose Lynn lMangan
Re: measurement vs weight, fatal Kennedy bullet fragnent
Date: September 4, 1995

I must confess I am at a loss in trying to understanc the cor-
relation betwzen the large metal fragment's measurements found
on page 10 in Ur. loguchi's Autopsy Report and the measirement
found on pagce 17.

I noticed vur. lloguchi refers to thé'gostéop X ray on pagze 10
and on page 17 he describes pre - op x rays. Both describe the
measurements of the fatal bullet fragment.

Is the reason for the different measurements due to an enlarge:
ment of the negative ?

Vhat made me even pay any attention to this possible iiscrepen:cy
is that 1 wanted to compare the measurements of the s3ven exam: ners
in their 12795 test results.-with br. lioguchi's measurements.

And what I found 1is that Dr. lioguchi's scientific des:ription
deals with nmeasurements while the seven examiners deal with
weight (apples and oranges to me).

I feel tre oxaminers' test should also have included measuremer ts.
and =o, in looking for a like and specific comparison I found
inexcusable frustration.

(it might help to remind you that the fatal bullet fragment is
Peo, 48 and during the 1975 testing it was called Pancl ID 3 &iA
with 3 being the largest fragment)

I welcome any suggestionse.

Sincerely yours,

Fe2d L
Rose Lynn Mangan
4445 Highway 50 East
Carcson City, Nv. 89701

ccCs

Sirhan B. Sirhan
Adel Sirhan

[ §oneloroirea)
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COUNTY OF LOS ANGIELES :

DEPARTMENT OF CHIFE MEDICAL EXAﬁHNVR——CORONFR,_
HALL OF JUSTICE, LOR ANGELES, CALIFORNIA opoi2

THOMAS T. NOGUCH!I, M, D.
ZHIEF MEDICAL EXAMINER.CORONER

File 68-5731

.

TRia o b et T b hat the autopsy on tio body
20 Senator Fobor FooKennedy was performed at The
Hospital of The Cood Ramaritan, Los Angeles, <alifornia,
by the staff of the Deopartment of Chief Medical Examiner-
Coroner on June 6, 1968,

From o the anatomic findints and pertinent nistory, I
.ascrite tie doath Lo

GUNSHCOT WOUND QF RICGHT MASTOID, PENETRATING BRAIN.

The detailed medical findings, opinions and conclusions
required by Section 27491.4 of the Government Code of

California are attached.
4 CD)/ W
Tusar 1 U cbe, 00

‘homas T. Noguchisf M.D.
Chief Medical Exéfiner-Coroner

TTN:etf

AT-
THE DCUCUMENT TO WHICH THIS CERTIFICATE IS

TACHED IS A FULL, TRUE AND CORRECTNC(?\:
DRIGINAL ON FILE AND OF RECORD

prrest .. SRR 2. 1970

Y CFFICEL|

19 ... -

ounty Clerk and Clerk of the Superiod

WILLIAM G. SHARP ((::oun of the State of Caiiforma,

for the County of Los

By 7l A VQ..»C,A_) ............

Angeles.

DEPUTY |~



